
Depremde 15 kişiye mezar 
olan Akgül Apartmanı'nın 

ilk duruşması bugün

Doğu Anadolu’da çiftçiler 
tek geçim kaynakları 

olan tarımdan kopuyor

KAHRAMANMARAŞ merkezli 6 Şubat 
depremlerinde Adıyaman'ın Merkez ilçesi 
Barbaros Mahallesi'nde bulunan Akgül 
Apartmanı'nın yıkılması sonucu 15 kişi ya-
şamını yitirdi, 4 kişi de yaralandı.

ADIYAMAN Cumhuriyet Başsavcılığı'nca, 
Akgül Apartmanı ile ilgili yapı sahipleri 
Memet Akgül ve Yusuf  Bozat hakkında, 
"bilinçli taksirle birden fazla kişinin ölümüne 
ve yaralanmasına neden olma" suçundan 
22 yıl altışar aya kadar hapis cezasıyla 
hazırlanan iddianame, Adıyaman 2. Ağır 
Ceza Mahkemesi'nce kabul edildi. İlk 
duruşma, bugün Adıyaman 2. Ağır Ceza 
Mahkemesi'nde görülecek. S.3’te

TARIM üretimi her yıl düşerken şeker pan-
carının yoğun üretildiği Doğu Anadolu’da 
çiftçiler tek geçim kaynakları olan tarımdan 
kopuyor. Van Tuşba Ziraat Odası Başkanı 
Özgökçe, yetkililerin bir an önce çiftçiyi 
üretimde tutması gerektiği çağrısında bu-
lunurken çiftçiler, 4 kilo şeker pancarının 
bir bardak çay parası etmediğinden yakını-
yor. 
M. SALİH SERTKAL’IN HABERİ SAYFA 2’DE 
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PROF. DR. ÇELİK: 2025 YILINDA ÇALIŞANLAR DAHA ÇOK GELİR VERGİSİ ÖDEYECEKLER

ÇEVRE, Şehircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanlığı, 2024'te en çok gayrimenkul sa-
tışı yapılan ilin 326 bin 737 ile İstanbul, 
ilçenin ise 29 bin 437 satışla Şehitkamil 
olduğunu bildirdi.

GAYRİMENKUL satışlarında il bazında 
ikinci sırayı 191 bin 929 satışla Ankara 
aldı, bunu sırasıyla İzmir, Bursa ve An-
talya izledi.

2024'TE 2 milyon 822 bin 712 taşınmaz 
satışı yapıldı, taşınmazların 1 milyon 
256 bin 901'i konut kategorisinde yer 
aldı. S.6’da

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası Genel Başkanı Baki Remzi Suiçmez: 
"2025'i 2024'ten daha zor 
bir yıl olarak görüyoruz"

TBMM'de 15 Mayıs 2023 
tarihinde başlayan 28. 
Dönem, partilerinden 
istifa eden, yasama 
çalışmalarına bağımsız 
devam eden milletvekili 
sayısıyla dikkati 
çekiyor.

TBMM'deki bağımsız 
milletvekili sayısı, 
28. Dönem'de son 4 
dönemin zirvesine 

çıktı. Bu dönemde biri 
ihraç, 28'si istifa olmak 
üzere 29 milletvekilinin 
partisiyle yolları ayrıldı. 
Bu milletvekillerinden 
sadece biri partisine 
geri dönerken, 13 
milletvekili bağımsız, 
15 milletvekili ise 
başka bir partide 
yasama çalışmalarına 
devam ediyor. S.3’te

Bağımsız milletvekili 
sayısı, 28. Yasama 

Dönemi'nde zirveye çıktı

BALIKESİR’DEKİ Erdek 
Körfezi’nde dalış yapıp 
incelemelerde bulunan 
Bandırma Onyedi Eylül 
Üniversitesi Denizcilik 
Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Mustafa Sarı, müsilaj 
sorunuyla ilgili açıklama 
yaptı. Erdek Körfezi’nde 
23 Ekim’de yeniden mü-
silajın ortaya çıktığını 
belirten Sarı, müsilajın 6 
Kasım’da Marmara Ada-
ları çevresi ile Tekirdağ 

kıyılarına, 13 Kasım’da 
İstanbul Prens Adaları’na, 
5 Aralık’ta ise İzmit 
Körfezi’ne ulaşarak yak-
laşık 7 hafta içinde bütün 
Marmara Denizi’ne yayıl-
dığını bildirdi. 19 Aralık’ta 
Çanakkale Boğazı çıkışın-
da Kumkale açıklarında, 
Kuzey Ege kıyılarında da 
yoğun müsilaj görüntülen-
diğini kaydeden Sarı, ha-
zırladığı videoyla da tehli-
keye dikkat çekti. S.5’te

“7 haftada bütün Marmara 
Denizi’ne yayıldı”

Şener METE 5'te

MİKROFON VE İLETİŞİM

Unvana giden 
mektuplar

Süreyya ORAL 4'te

DÜNDEN KALANLAR

Başkan Mansur Yavaş’a 
açık mektup

PROF. DR. MUSTAFA SARI’DAN MÜSİLAJ UYARISI: 

VERGİ DİLİMİ
maaşları eritiyor

YENİ yılda uygulanacak yüzde 15'lik 
dilim için uygulanacak miktar Yeniden 
Değerleme Oranı (YDO) kadar artırıldı 
ve 158 bin TL olarak ilan edildi. 
Konuya ilişkin Kocaeli Üniversitesi 
Çalışma Ekonomisi ve Endüstri 
İlişkileri Bölümü Öğretim Üyesi ve 
DİSK-AR araştırmacısı Prof. Dr. Aziz 
Çelik, sosyal medya hesabından 
değerlendirme yaptı.

ÇALIŞANLARIN 2025 yılında daha 
fazla gelir vergisi ödeyeceğine vurgu 
yapan Çelik, şunları kaydetti:

“Cumhurbaşkanı yetkisini kullanmadı. 
Oysa Cumhurbaşkanı, 2024’te 110 bin 
TL olan ilk vergi tarife dilimini 2025 için 
237 bin TL’ye kadar (YDO’nun yüzde 
50 fazlası) yükseltme yetkisine sahipti. 
Bu yetkisini kullanmadı. 2000 yılından 
bu yana tarife dilimleri YDO’ya paralel 
olarak uygulansaydı ilk dilimin 2025 
yılı için 415 bin TL olması gerekirdi. 
2000 yılında ilk vergi tarife dilimi asgari 
ücretin 22 katıydı, 2025 yılında 7,1 
katına düşecek. Eğer ilk vergi tarife 
dilimi asgari ücret kadar artırılmış 
olsaydı 2025 için 480 bin lira civarında 
olmalıydı. Böylece 2025 yılında 
çalışanlar hızla yüzde 20’lik ve 27’lik 
gelir vergisi oranlarına tabi olacak ve 
daha çok gelir vergisi ödeyecekler. 
Öte yandan, 2025’te asgari ücrette 
vergi istisnası uygulaması yöntemi 
çalışanlara kaybettirtmeye devam 
edecek. Bilindiği gibi asgari ücrete 
vergi istisnası uygulanıyor ancak 
bu istisna çalışanlar aleyhine 
uygulanıyor.” S.3’te

TÜM Eczacı İşverenler 
Sendikası (TEİS) Genel 
Başkanı Ecz. Nurten 
Saydan, zayıflama 
çaylarının kalıcı sağlık 
sorunlarına neden 
olabileceğini belirterek, 
"Bu ürünler, kalp 
krizi, inme, nöbet, 
karaciğer ve böbrek 
yetmezliği gibi ciddi 
sorunlara yol açabilir. 
Maalesef, toplumda 
bitkisel ürünlere yönelik 
yanlış bir 'güven' 

algısı var. Ancak 
bu ürünlerin içeriği 
kontrol edilmediği 
sürece, sağlık sorunları 
kaçınılmazdır" dedi. 
S.5’te

Eczacılardan zayıflama 
çaylarına karşı uyarı

TEİS 
Genel 

Başkanı 
Nurten 
Saydan

2024'te en çok 
gayrimenkul

İstanbul’da satıldı

MİLLİ Saraylar Başkanlığından yapılan 
açıklamaya göre, 2024'te Milli Sarayları 
ziyaret edenlerin sayısı, bir önceki yıla 
göre yüzde 20 artarak, 7 milyon 261 bin 
241'den, 8 milyon 709 bin 27'ye yüksel-
di.

TARİHİ miras eserlerinin önde gelen ya-
pılarından Topkapı Sarayı 4 milyon 683 
bin 250, Dolmabahçe Sarayı ise 1 mil-
yon 384 bin 383 kişiyi konuk etti. S.6’da

Milli Saraylar 8 milyon 
709 bin turisti ağırladı

Emin ÖZGÖNÜL 3'te

BAŞKENT NOTLARI

60 bin dolar 
unutulur mu? 

TMMOB Ziraat Mühendisleri 
Odası Genel Başkanı Baki 
Remzi Suiçmez, "2024 
hem üretici açısından hem 
tüketiciler açısından son 
yılların en zor yılı olarak 
geçti. 2024 yılında çiftçi 
borçlarının sürekli arttığı, 
kısa vadeli borçların arttığı 
ve aynı zamanda takipteki 
kredilerin arttığı yani çiftçinin 
borç batağına sürüklendiği 

ve borçlanmadan üretim 
yapamayacağı aşamaya 
geldi. Türkiye tarihinde belki 
de ilk defa tüm illerde ve 
ürünlerde, çiftçi eylemlerine 
tanık olduk. 2025’te 
çiftçilerin kar ederek üretime 
devam ettirebilecek bir alım 
politikası uygulanmazsa 
2025’i, 2024’ten daha da 
zor bir yıl olarak görüyoruz" 
ifadesini kullandı. S.6’da

Çiftçi
Musa

Sertkal

Prof. Dr. 
Aziz Çelik

Güray SOYSAL 8'de

BANA GÖRE

Eksik taraf görülmüyor
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Tarım üretimi her yıl düşerken şeker pancarının yoğun üretildiği Doğu 
Anadolu’da çiftçiler tek geçim kaynakları olan tarımdan kopuyor. Van 
Tuşba Ziraat Odası Başkanı Özgökçe, yetkililerin bir an önce çiftçiyi 

üretimde tutması gerektiği çağrısında bulunurken çiftçiler, 4 kilo şeker 
pancarının bir bardak çay parası etmediğinden yakınıyor.

Şeker pancarı 
üreticisinin 
beklentisi…

M. SALİH SERTKAL
Özellikle son yıllarda yanlış tarım 

ve hayvancılık politikaları nedeniyle 
tarım ürünleri üretimi, her geçen 
yıl daha da düşüyor. Karasal ik-
lim koşullarının etkili olduğu Doğu 
Anadolu Bölgesi’nde yetişen sayılı 
ürünlerden olan ama Türkiye’nin 
en yüksek şeker polarının olduğu 
şeker pancarı, artık eskisi gibi yoğun 
talep görmüyor. Şeker pancarının en 
yoğun üretildiği Van, Erzurum, Erzin-
can, Muş, Ağrı’da çiftçiler, tarımdan 
uzaklaşıyor. Van’da bir dönem başta 
Havasor Ovası olmak üzere tüm 
ilçelerde, hatta Van kent merkezinde 
dahi boş tarlaların şeker pancarı 
ile dolduğu bir dönemden artık Van 
genelinde ekilemeyecek duruma 
gelindi. Bu yıl için şeker pancarının 
kilosunu 2 lira 37,5 kuruştan devlet 
fabrikalarına teslim eden çiftçiler, 4 
kilogram şeker pancarının bir bardak 
çay parası etmediğini belirtirken bir 
düzelme olmadığı taktirde tek geçim 
kaynakları olan çiftçilikten el çeke-
ceklerini söylüyor.

ÇİFTÇİLER ÜRETİM 
ALANINDA TUTULMALI
Konuya ilişkin görüş bildiren Van 

Tuşba Ziraat Odası Başkanı Hasan 
Özgökçe, bölge illerinde özellikle 
de Van’da çiftçilik yapanların ve 
hayvancılık yapanların sayısının her 
geçen yıl daha da azaldığının altını 
çiziyor. Van’da tarım ve hayvan-
cılıktan başka bir geçim kapısının 
olmadığına dikkat çeken Özgökçe, 
yetkililere şu çağrıda bulundu:

“Van, yüzölçümü bakımından 
Türkiye’nin en büyük beş ilinden 
biridir. Geniş tarım arazilerine sahip 
olduğu gibi aynı zamanda yüksek 
yaylalara sahip tam bir tarım hay-
vancılık kentidir. Hayvancılık yapan 
aile sayısı her geçen gün azalıyor 
çünkü girdi maliyetleri çok yüksek. 
Ve bunla beraber onlarca sorunları 
var. 

Aynı şekilde tarımla uğraşan çiftçi 
sayısı da Van’da her geçen yıl daha 
da azalıyor. Vatandaşın tarlasından 
aldığı ürünü sattığından mazota ve 
gübreye verdiği parayı karşılamıyor. 
Çoluk çocuğuyla verdiği emeği de 
çabası. Bu durumda çiftçi ne olur 
tarımdan kopar sanayileşmenin 
olduğu başka kentlere göç eder. 
Onun için yetkililerin bir an önce bu 
kötü gidişata dur deyip çiftçiyi üretim 
alanında tutması gerekmektedir.”

İLK BABASI EKTİ, SON 
EKEN OLMAK İSTEMİYOR
Van’ın Gürpınar ilçesindeki 

Havasor Ovası’nda çiftçilik yapan 
Musa Sertkal (40), endüstrileşme 
ve sanayileşmenin olmadığı kentte, 
tek geçim kaynakları olan şeker 
pancarı üreticiliğinin, ellerinden 
alınmamasını istiyor. Köylerinde 
ilk şeker pancarını ekip yetiştirenin 
vefat eden babası olduğunu belirten 
Sertkal, babasının 35 yıl önce baş-
lattığı üretimi yürütmeye çalıştıklarını 
söylüyor. 

Yıllarca devletin teşvik verdiği-

ni ancak her geçen gün üreticilik 
koşullarının gittikçe kötüye gittiğine 
değinen Sertkal, şunları anlatıyor:

“Bu şeker pancarı üreticiliği, bi-
zim tek geçim kaynağımız. Bunu ilk 
babam ekti bu köyde ama son eken 
ben olmak istemiyorum. Eskiden bu 
köy yüz evdi yüzü de pancar ekiyor-
du. O zaman bizim aile yıllık en az 
300 ton şeker pancarı üretirken bu-
gün 100 ton üretemiyoruz. Üretimi-
miz yüzde yüz azaldı. Artık bu köyde 
sadece 3 kişi ekiyoruz. Ve üçümüz 
de artık ekmeyi düşünmüyoruz.

Rahmetli babam ilk bu şeker 
pancarını getirip ektiği zaman her-
kes şaşırıyordu. Normalde buğday, 
arpa, yonca eken çiftçiler ilk defa 

farklı bir ürünle karşılaşıyordu. İlk 
yıl babam ve bir köylümüz haricinde 
kimse ekmedi. O zamanlar şeker 
pancarı, para ediyordu ve devlet çift-
çilerin ekmesi için çeşitli teşviklerde 
bulunuyordu. Örneğin eken ailelere 
şeker, yağ, kuru gıda veriyordu dev-
let. Ve ücret mukabili de gayet iyiydi. 
Bunu gören her çiftçi diğer yıllarda 
sayıları katlanarak şeker pancarı 
üreticiliği yapmaya başladılar. Ama 
geldiğimiz noktada şartların her 
geçen yıl daha da iyileşmesi gerekir-
ken tam tersi daha da kötüye gidiyor. 

Şartlar düzelmediği sürece artık 
ekmeyi düşünmüyorum. Her geçen 
yıl üretimimiz azalıyor. Geçen yıl 250 
ton pancar teslim ettim bu yıl 190. 
Devletin çiftçinin koşullarını düzelt-
mesini talep ediyoruz. Aksi taktirde 
artık ekmeyeceğiz.”

“BİLİNÇLİ BİR ŞEKİLDE
İZİN VERİLMİYOR” 
Çiftçi Adem Özmen (42) de yan-

lış tarım politikalarından şikâyetçi. 
Mevcut tarım politikalarının çiftçiyi 
artık canından bezdirdiğinin altını 
çizen Özmen, şunları söylüyor: 

“Artık ne yapacağımızı şaşırdık. 
Başka çalışma alanımız yok. Aile-
lerimizin tek geçim kaynağı, şeker 
pancarıdır. Bu verimli topraklarımızı, 

şeker pancarı tarlalarıyla bezemek 
istiyoruz ama buna sanki bilinçli bir 
şekilde izin verilmiyor. Eskiden her 
aile en kötüsü 100 ton şeker pancarı 
üretirdi. Bugün benim ailem gibi 30 
yıldır şeker pancarı üreticiliği yapan 
bir aile, ancak 40 ton pancar teslim 
edebiliyor.

Ürettiğimiz yakın bir mesafede 
teslim edebileceğimiz bir yer bir 
kantar bulamıyoruz. Mecburi kam-
yon tutup pancarı 150 kilometre 
uzaklıktaki Erciş Şeker Fabrikası’na 
götürmek zorunda kalıyoruz. Ve 

bir kamyonun yükü en az 20 ton 
pancardır. Bunu da tarlada çıkar-
tıp hazırlayana kadar bu sefer de 
şeker pancarı suyunu veriyor haliyle 
fire veriyor ve hem kalitesi hem de 
veriminden kayıp oluyor. Bir kamyon 
nakliye ücreti olarak Erçiş için 10 bin 
TL istiyor. Üretici, ürettiğini nakliyeye 
veriyor. Eskiden böyle değildi. Üre-
timin yapıldığı her yerde devlete ait 
teslimat yeri ve kantarı vardı. Çiftçi 
ürettiğini günlük olarak traktörüyle 
götürüp teslim ediyordu. Bu sorunu 
defalarca dile getirmemize rağmen 
çözüm bulunmuyor.” 

Son on yıldır devletin çiftçilere 
kota sistemi getirdiğini ve şeker 
pancarına biçtiği değerin her geçen 

gün daha da kötüye gittiğini aktaran 
Özmen, sözlerini şöyle bitiriyor:

“Yani şeker pancarı ekmeme-
miz için elinden geleni yapıyorlar. 
Eskiden bir çiftçi üretebildiği kadar 
şeker pancarı üretmekte serbestti. 
İster yüz ister bin ton bu fark et-
mezdi. Hatta daha fazla ürettiğinde 
devlet ödül veriyordu. Ama şimdi 
diyorlar ki daha ürün ekilmeden sen 
kaç ton pancar teslim edeceğini 
beyan etmek zorundasın. Eğer az ya 
da fazla olursa her iki ihtimalde de 
ceza yersin. Güler misin ağlar mısın 

bilemiyorsun. Ya belki o yıl yağış az 
oldu su kısıtlı oldu ürün tam suyunu 
alamadı ya da belki yağışlar fazla 
oldu barajlar doldu taştı yeterli su 
geldi verim fazla oldu bunu nerden 
bileceğiz. Yani 50 ton yazdırmışsa 
çiftçi 50 ton teslim etmek zorunda 
artısı eksisi cezaya tabi. Devlet şu 
an yüksek kaliteli yani yüksek polarlı 
olan şeker pancarımıza biçtiği kilog-
ram ücreti 2 TL 375 kuruş. Vergiler 
düşüldüğünde 2,5 TL’ye geliyor. Yani 
kahvedeki bir bardak çay parası et-
miyor. Şimdi çiftçi üretimi bırakmayıp 
da ne yapsın. Çoluk çocuk aile boyu 
ilk bahardan son bahara kadar bu 
tarlaya emek veriyoruz ama boşu-
na.”

“YENİ DESTEKLER OLMASA, 
BU İŞİ YAPANLARIN TAMAMI 
İFLAS EDECEK” 
Yirmi yıla yakındır şeker pancarı 

üreticiliği yapan Yılmaz Gülmez de, 
birkaç yıl öncesine kadar kendileri-
nin hem hayvancılık hem de tarımla 
uğraştığını ama uygulanan yanlış 
politikalar nedeniyle hayvanlarını 
satmak zorunda kaldıklarını anla-
tıyor. Pancar üretimine kota uygu-
lanmasının yeni krizleri getirdiğini 
belirten Gülmez, şöyle konuşuyor:

“Yıllardır şeker pancarı üreticiliği 
yapıyoruz ama artık geçinemiyo-
ruz. Arpa ve buğday pek kârlı değil. 
Eskiden az da olsa para eden şeker 
pancarının ekilmemesi için devleti-
miz elinden geleni yapıyor.

Eğer çiftçi, yirmi ton demişse 
hasat döneminde pancar dairesine 
otuz ton pancar teslim ederse fazla 
on tona el konulma gibi bir durum 
gelişiyor. Bunun yarısını kendisine 
alıyor. Bunun yanında ekim için hiç-
bir kolaylık sağlanmıyor. Tam tersine 
devletin verdiği pancar tohumu fiyatı 
ile gübre fiyatlarının sonradan misliy-
le çiftçiden kesiliyor. Böyle giderse 
hayvancılıktan sonra tarıma da veda 
edeceğiz. Önceki yıl 240 ton pan-
car teslim ettim bu yıl 90 ton ancak 
çünkü ne üretsem boş artık.

Kendi çiftçisini şeker pancarını 
ekmemeleri için türlü uygulamalara 
tabi tutuyorlar. İlk yıllarda bölgede 
halkın şeker pancarı ekmeleri için 
birçok kolaylık ve jeste bulunurken, 
şimdi ise ekmemeleri için elinden 
geleni yapıyorlar. Hayvancılığın 
bitirilmesiyle beraber halkın fiyatı 
çok ucuz da olsa şeker pancarı 
üreticiliğine mecbur bırakılmıştı. 
Ancak 20 yıldan beridir de devletin 
pancar üretimine kota uygulaması 
getirmesi, sınırlı tonda ekimine izin 
vermesi beraberinde yeni krizleri 
getirdi. Şeker pancarı kilosunun 20 
yıl önce 100 kuruş olmasına rağmen 
20 yılın sonra 2 TL 375 kuruş gibi 
komik bir fiyata satıyoruz. Bu sistem 
ve uygulanan fiyat tarifesiyle çiftçiyi 
sömürülüyor. Çiftçi emeğinin karşı-
lığını alamıyor. Devlet buna çözüm 
getirmelidir. Yeni destekler olmasa, 
bu işi yapanların tamamı iflas ede-
cektir.”

Van Tuşba Ziraat 
Odası Başkanı 
Hasan Özgökçe

Çiftçi
Adem Özmen

Çiftçi 
Adem Özmen

Üretici
Yılmaz Gülmez

Zeytin ve Antep fıstığı 2024'te üreticisini 
"sevindirdi", limon ve portakal "üzdü"

ANKARA (AA) - Türkiye'de geçen yıl bitkisel üre-
tim bir önceki yıla göre zeytinde yüzde 146,7, Antep 
fıstığında yüzde 117,6 artarak çiftçisini mutlu ederken 
limon ve portakal üreticileri ise umduklarını bulamadı. 

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verilerinden 
yaptığı derlemeye göre, bitkisel ürün grupları içinde, 
geçen yıl 2023 yılına kıyasla tahıllar ve diğer bitkisel 
ürünlerde yüzde 5 azalış gerçekleşti.

Buğdayda düşüş yüzde 5,5 ve üretim 20,8 milyon 
ton, mısırda yüzde 10 ve 8,1 milyon ton, arpada yüzde 
12 ve 8,1 milyon ton olarak kayıtlara geçti.

Patates üretimi ise 2024'te yıllık bazda yüzde 21,1 
artış gösterdi. Geçen yıl 6,9 milyon ton patates üretildi.

Bezelyede 5 bin 353 ton üretim gerçekleştirilirken 
yüzde 40,9 artış yaşandı.

Yeşil mercimek üretimi de bu dönemde yüzde 42 
artarak 71 bin tona ulaşırken, kırmızı mercimek üretimi 
yüzde 4,5 düşerek 405 bin tona geriledi.

Kuru fasulye üretimi ise yüzde 16,3'lük azalışla 
279 bin ton olurken, nohut üretimi değişmeyerek 575 
bin ton olarak hesaplandı.

Yağlı tohumlardan yer fıstığı üretimi yüzde 33,3 
artarak 247 bin tona yükseldi, ayçiçeği üretimi ise 
değişim göstermeyerek 2 milyon 195 bin ton olarak 
kayıtlara geçti. Parfümeri ve eczacılık alanlarında 
kullanılan lavanta üretimi yüzde 4,6 azalarak 9 bin 70 

tona geriledi. Ada çayı üretimi yüzde 25,7 düşerek 2 
bin 329 ton oldu. Haşhaş üretimi de yüzde 19,1 düşe-
rek 6 bin 412 ton oldu.

Kayısı üretimi 2024'te bir önceki yıla göre yüzde 
69,2 yükselerek 1 milyon 269 bin tona, avokado üreti-
mi de yüzde 67,7 artarak 64 bin 500 tona çıktı. Armut 
üretimi de bu dönemde yüzde 18'lik yükselişle 630 bin 
500 tona ulaştı.

Bu dönemde zeytin ve Antep Fıstığı üretimindeki 
artış dikkati çekti. Zeytin üretimi geçen yıl 2023'e göre 
yüzde 146,7 artarak 3 milyon 750 bin tona, Antep 
fıstığı üretimi yüzde 117,6 yükselerek 383 bin tona 
yükseldi.
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Kamu kurumlarının hesaplarını denetle-
yen Sayıştay Başkanlığı biraz geriden gelse 
de 2023 raporlarını tamamlayıp TBMM KİT 
Komisyonuna gönderdi. Ancak eskiden 150-
200 sayfa olarak Meclis’e sunulan raporlar 
giderek inceliyor. Son raporlar da 50-60 say-
faya düştü. Yine de işinin ustası olan Sayıştay 
denetçileri, birçok kurumda yolsuzluk ya da 
usulsüzlük olaylarını ortaya çıkardı.

Bu yılki raporlar arasında dikkat çekici 
olanlardan biri de Türkiye’nin önde 

gelen savunma sanayi kuruluşu Makine Kimya 
Endüstrisi Kurumu’na ait… Rapordaki bir 
bulgu ise ‘’Bu kadar da olur mu?’’ cinsinden…

Sayıştay denetçilerinin tespitlerine 
göre MKE, 2012 yılında Filipinler Silahlı 
Kuvvetleri'ne obüs top ve mühimmatı sattı. 

İhale bedelinin yüzde 30’u oranındaki 60 bin 
dolar teminat da 10 Eylül 2012’de yatırıl-
dı. Satış tamamlandı, teslimat yapıldı ancak 
aradan 12 yıl geçmesine rağmen 60 bin dolar 
Filipin makamlarından geri alınmadı.

DOLARLAR NEREDE?
60 bin dolar da az para değil. Bugünkü kur 

ile 2 milyon liradan fazla… Sayıştay denetçi-
leri devletin parası için titiz ve MKE’ye ‘’Te-

minatı alın’’ uyarısı yapılarak şöyle denildi:
"Yurt dışı satış nedeniyle 2012 yılında ve-

rilen teminatın, iş bittiği halde geri alınmadığı 
görülmüştür. Filipinler Silahlı Kuvvetleri'ne 
yapılan tapalı obüs ve mühimmatı satışında 
ihale bedelinin yüzde 30’una karşılık gelen 
60 bin Amerikan Doları teminatın 10.09.2012 
tarihinde yatırıldığı, satışın tamamlandığı ve 
teslimin yapıldığı, ancak teminat tutarının geri 

alınmadığı tespit edilmiştir. İşin tamamlanması 
nedeniyle teminatın geri alınması ve sürecin 
takip edilmesi gerekir."

FIRTINA OBÜSÜ
MKE tarafından imal edilen "Fırtına" obüs 

topçu sistemleri, 30 saniye içinde atışa hazır 
hale gelip, 8 atımlık görevi de bir dakikada ta-
mamlıyor. Otomatik namlu yol kilit sistemi ile 
kısa sürede mevzi değiştirip, düşmanın karşı 
ateşine maruz kalma riskini en aza indiriyor. 
"Fırtına" obüsleri Kuzey Irak'ta gerçekleş-
tirilen Güneş Harekâtı ve Kuzey Suriye'de 
gerçekleştirilen Fırat Kalkanı, Zeytin Dalı ve 
Barış Pınarı harekâtlarında da kullanıldı.

Sonuç olarak ‘’Fırtına’’ gibi obüs yapıp 
sattık ama 60 bin doları da Filipinler'de unut-
tuk…

60 bin dolar unutulur mu?

BAŞKENT NOTLARI

Emin ÖZGÖNÜL                      

KOCAELİ ÜNİVERSİTESİ ÇALIŞMA EKONOMİSİ VE ENDÜSTRİ İLİŞKİLERİ 
BÖLÜMÜ ÖĞRETİM ÜYESİ VE DİSK-AR ARAŞTIRMACISI PROF. DR. AZİZ ÇELİK:

 “2025 yılında çalışanlar daha 
çok gelir vergisi ödeyecekler”

İSTANBUL (ANKA)- Kocaeli 
Üniversitesi Çalışma Ekonomisi ve 
Endüstri İlişkileri Bölümü Öğretim 
Üyesi ve DİSK-AR araştırmacısı 
Prof. Dr. Aziz Çelik, “Cumhurbaşkanı, 
2024’te 110 bin TL olan ilk vergi tarife 
dilimini 2025 için 237 bin TL’ye kadar 
(YDO’nun yüzde 50 fazlası) yükselt-
me yetkisini kullanmadı. 2025 yılında 
çalışanlar hızla yüzde 20’lik ve 27’lik 
gelir vergisi oranlarına tabi olacak ve 
daha çok gelir vergisi ödeyecekler” 
dedi. 

Yeni yılda uygulanacak yüzde 
15'lik dilim için uygulanacak miktar 
Yeniden Değerleme Oranı (YDO) ka-
dar artırıldı ve 158 bin TL olarak ilan 
edildi. Konuya ilişkin Kocaeli Üniver-
sitesi Çalışma Ekonomisi ve Endüstri 
İlişkileri Bölümü Öğretim Üyesi ve 
DİSK-AR araştırmacısı Prof. Dr. Aziz 
Çelik, sosyal medya hesabından 
değerlendirme yaptı.

Çalışanların 2025 yılında daha 
fazla gelir vergisi ödeyeceğine vurgu 
yapan Çelik, şunları kaydetti:

“Cumhurbaşkanı yetkisini kullan-
madı. Oysa Cumhurbaşkanı, 2024’te 
110 bin TL olan ilk vergi tarife dili-
mini 2025 için 237 bin TL’ye kadar 
(YDO’nun yüzde 50 fazlası) yükselt-
me yetkisine sahipti. Bu yetkisini kul-

lanmadı. 2000 yılından bu yana tarife 
dilimleri YDO’ya paralel olarak uygu-
lansaydı ilk dilimin 2025 yılı için 415 
bin TL olması gerekirdi. 2000 yılında 
ilk vergi tarife dilimi asgari ücretin 22 
katıydı, 2025 yılında 7,1 katına düşe-
cek. Eğer ilk vergi tarife dilimi asgari 
ücret kadar artırılmış olsaydı 2025 için 
480 bin lira civarında olmalıydı. Böyle-
ce 2025 yılında çalışanlar hızla yüzde 
20’lik ve 27’lik gelir vergisi oranlarına 
tabi olacak ve daha çok gelir vergisi 
ödeyecekler. Öte yandan, 2025’te as-
gari ücrette vergi istisnası uygulaması 
yöntemi çalışanlara kaybettirtmeye 
devam edecek. Bilindiği gibi asgari 
ücrete vergi istisnası uygulanıyor 
ancak bu istisna çalışanlar aleyhine 
uygulanıyor.

''ASGARİ ÜCRETİN 
MATRAHINA İSTİSNA 
UYGULANMALI''
Asgari ücret istisnasının matrah-

tan indirim yoluyla değil de vergiden 
indirim yoluyla uygulanması çalışan-
ları mağdur ediyor ve daha çok vergi 
ödemelerine yol açıyor. Mevcut uygu-
lamada çalışanın toplam ücreti vergi 
istisnasına konu olan asgari ücret ile 
birlikte toplanarak vergi tarife dilimine 
sokuluyor. Bu durumda istisna edilen 

vergi tutarı düşüyor 
ve çalışanlar daha 
çok vergi ödüyor. Bu 
uygulama asgari ücret 
istisnasının vergi-
den indirim yoluyla 
uygulanması olarak 
adlandırılmaktadır. 
Oysa önce asgari üc-
retin matrahına istisna 
uygulanmalı ve ardın-
dan kalan ücret mikta-
rı vergi tarife dilimine 
tabi tutulmalıdır. Bu 
yöntem asgari ücret 
istisnasının çalışan 
lehine uygulanması 
anlamına gelecektir. 
Bunun için küçük 
bir kanuni değişiklik yeterli olacaktır. 
2025 yılı ücretle çalışanların daha 
kısa sürede daha üst vergi dilimlerine 
girmesine ve daha çok gelir vergisi 
vermesine yol açacak.''

2025 takvim yılı gelirlerinin ver-
gilendirilmesinde uygulanmak üzere 
uygulanacak yeni gelir vergisi tarifesi 
şöyle belirlenmişti:

''158 bin TL'ye kadar yüzde 15, 
330 bin TL'nin 158 bin TL'si için 23 
bin 700 TL fazlası yüzde 20, 800 bin 
TL'nin 330 bin TL'si için 58 bin 100 

TL (ücret gelirlerinde 1 milyon 200 bin 
TL'nin 330 bin TL'si için 58 bin 100 
TL) fazlası yüzde 27, 4 milyon 300 
bin TL'nin 800 bin TL'si için 185 bin 
TL (ücret gelirlerinde 4 milyon 300 
bin TL'nin 1 milyon 200 bin TL'si için 
293 bin TL) fazlası yüzde 35, 4 milyon 
300  bin TL'den fazlasının 4 milyon 
300 bin TL'si için 1 milyon 410 bin TL 
(ücret gelirlerinde 4 milyon 300 bin TL 
fazlasının 4 milyon 300 bin TL fazlası 
için  1 milyon 378 bin TL) fazlası 
yüzde 40.''

Bağımsız milletvekili 
sayısı, 28. Yasama 

Dönemi'nde zirveye çıktı
ANKARA (AA)- Son 4 yasama dönemi 

içerisinde 28. Dönem, bağımsız milletvekili 
sayısıyla ilk sırada yer alıyor.

TBMM'de 15 Mayıs 2023 tarihinde baş-
layan 28. Dönem, partilerinden istifa eden, 
yasama çalışmalarına bağımsız devam 
eden milletvekili sayısıyla dikkati çekiyor.

TBMM'deki bağımsız milletvekili sayısı, 
28. Dönem'de son 4 dönemin zirvesine 
çıktı.

Bu dönemde biri ihraç, 28'si istifa olmak 
üzere 29 milletvekilinin partisiyle yolları ay-
rıldı. Bu milletvekillerinden sadece biri parti-
sine geri dönerken, 13 milletvekili bağımsız, 
15 milletvekili ise başka bir partide yasama 
çalışmalarına devam ediyor.

25 ve 26. Dönem'de 2'şer milletvekili 
yasama dönemini bağımsız olarak tamam-
larken 27. Dönem'de bu sayı, 5 olarak 
kayıtlara geçti.

Seçim öncesi yapılan ittifaklar, 28. Dö-
nem Milletvekili Genel Seçimi'nin ardından 
TBMM'ye de yansıdı. İttifak kapsamında 
başka bir partinin listesinden seçilen millet-
vekilleri, istifa ederek kendi partisine geçti.

SADECE KOCAELİ MİLLETVEKİLİ 
SAFFET SANCAKLI PARTİSİNE 
DÖNDÜ
28. Dönem'de bugüne kadar bir millet-

vekili partisinden ihraç edildi. Bu dönem, 28 
milletvekili istifa ederken toplam 29 milletve-
kilinin partisiyle yolları ayrıldı. Bu milletvekil-
lerinden 15'i bir başka partinin çatısı altında, 
13 milletvekili ise bağımsız olarak yasama 
çalışmalarını sürdürüyor. Bu dönem istifa 
ederek partisinden ayrılan milletvekilleri ara-
sında partisine dönen tek isim MHP Kocaeli 
Milletvekili Saffet Sancaklı oldu.

28. Dönem'de partisinden istifa ederek 
farklı bir partiye geçen milletvekilleri şöyle:

Eskişehir Milletvekili İdris Nebi Hatipoğlu 
(İYİ Partiden AK Parti'ye),

Mardin Milletvekili Salihe Aydeniz 
(DBP'den DEM Parti'ye),

Kütahya Milletvekili Ali Fazıl Kasap 
(CHP'den Saadet Partisine),

İstanbul Milletvekili Ayşe Sibel Yanıkö-
meroğlu (İYİ Partiden CHP'ye),

İstanbul Milletvekili Suat Pamukçu (Ye-
niden Refah Partisinden AK Parti'ye),

Adana Milletvekili Bilal Bilici (İYİ Parti-
den CHP'ye),

Antalya Milletvekili Aykut Kaya (İYİ Par-
tiden CHP'ye)

İstanbul Milletvekili Seyithan İzsiz (İYİ 
Partiden AK Parti'ye),

İstanbul Milletvekili Ahmet Ersagun 
Yücel (İYİ Partiden AK Parti'ye),

İstanbul Milletvekili Nimet Özdemir (İYİ 
Parti'den CHP'ye),

Kayseri Milletvekili Dursun Ataş (İYİ 
Partiden AK Parti'ye),

İzmir Milletvekili Ümit Özlale (İYİ Parti-
den CHP'ye),

Ankara Milletvekili Mustafa Nedim Ya-
malı (Saadet Partisinden AK Parti'ye),

Gaziantep Milletvekili Ertuğrul Kaya 
(DEVA Partisi'nden Saadet Partisine),

Mersin Milletvekili Mehmet Emin Ekmen 
(DEVA Partisi'nden Saadet Partisine)

Öte yandan bu dönem, İYİ Partiden 
istifa eden Ankara Milletvekili Adnan Beker, 
Ankara Milletvekili Koray Aydın, Ankara 
Milletvekili Yüksel Arslan, Ankara Milletvekili 
Kürşat Zorlu, İstanbul Milletvekili Mehmet 
Salim Ensarioğlu; Demokrat Partiden istifa 
eden İstanbul Milletvekili Cemal Engin-
yurt, İzmir Milletvekili Mehmet Salih Uzun, 
MHP'den istifa eden Isparta Milletvekili 
Hasan Basri Sönmez, Bolu Milletvekili İs-
mail Akgül, Kilis Milletvekili Mustafa Demir; 
CHP'den istifa eden Edirne Milletvekili Ediz 
Ün; DEVA Partisi'nden istifa eden İstanbul 
Milletvekili Mustafa Yeneroğlu ile İYİ Parti-
den ihraç edilen Sakarya Milletvekili Ümit 
Dikbayır bağımsız olarak yasama çalışma-
larını sürdürüyor.

Depremde 15 kişiye mezar olan 
Akgül Apartmanı'nın iddianamesi 

hazırlandı, ilk duruşma bugün 
ANKARA (ANKA)- 

Adıyaman'da, 6 Şubat depremle-
rinde yıkılan ve 15 kişinin hayatı-
nı kaybettiği Akgül Apartmanı'na 
ilişkin yapı sahipleri Memet Akgül 
ve Yusuf Bozat hakkında 22 yıl 
6'şar aya kadar hapis cezası is-
temiyle dava açıldı. ANKA Haber 
Ajansı'nın ulaştığı iddianamede, 
mevzuata yeterince uyulmadığı, 
teknik şartlara aykırı davranıla-
rak binanın yıkılmasında kusur 
bulunduğu, şüphelilerin projesiz 
ve ruhsatsız olarak binayı inşa 
ettikleri için apartmanın yıkıldığı 
belirtildi. 

Kahramanmaraş mer-
kezli 6 Şubat depremlerinde 
Adıyaman'ın Merkez ilçesi Barba-
ros Mahallesi'nde bulunan Akgül 
Apartmanı'nın yıkılması sonucu 
15 kişi yaşamını yitirdi, 4 kişi de 
yaralandı.

Adıyaman Cumhuriyet 
Başsavcılığı'nca, Akgül Apartma-
nı ile ilgili yapı sahipleri Memet 
Akgül ve Yusuf Bozat hakkında, 
"bilinçli taksirle birden fazla kişi-
nin ölümüne ve yaralanmasına 
neden olma" suçundan 22 yıl 
altışar aya kadar hapis cezasıyla 
hazırlanan iddianame, Adıyaman 
2. Ağır Ceza Mahkemesi'nce 
kabul edildi. İlk duruşma, 
bugün Adıyaman 2. Ağır Ceza 
Mahkemesi'nde görülecek.

BİNAYI RUHSATSIZ VE 
PROJESİZ OLARAK İNŞA 
ETMİŞLER...
ANKA Haber Ajansı, Adıya-

man Cumhuriyet Başsavcılığı'nın 
11 Ekim'de hazırladığı iddia-
nameye ulaştı. İddianamede 
Akgül Apartmanı'nın ruhsatsız ve 
projesi olarak zemin artı 2 katının 
şüpheli Yusuf Bozat tarafından, 3 
ve 4'ncü katlar ile teras katın ise 
şüpheli Memet Akgül tarafından 
inşa edildiği belirtildi. İddianame-
de yer alan bilirkişi raporunda, 
binanın yapımından sorumlu yapı 
sahibi için 'asli kusurlu', belediye 
yapı kontrol birimi için ise 'tali 
kusurlu' tespiti yapıldı.

İddianamede şüphelilerin 
ifadelerine yer verildi. Yapı 
sahibi Yusuf Bozat, "Söz konusu 

taşınmazı 1984 yılında zemin artı 
2 kat olacak şekilde inşa ettiğini 
ardından 1986 yılında sattığını, 
daha sonra çevreden duyduğu 
kadarıyla Almancı bir şahsın bi-
naya ilave kat çıktığını öğrendiği-
ni" beyan etti. Yapı sahibi Memet 
Akgül ise "Söz konusu binayı 
zemin artı 2 kat bulunur halde 
satın aldığını ardından binaya 
1995 yılında ilave artı 2 kat ve te-
ras kat inşa ettiğini, kaçak olarak 
inşa etmediğini, binanın işleriyle 
mühendis Ali Büyükşahin'in ilgi-
lendiğini" beyan etti. İddianame-
de Akgül'ün beyanında adı geçen 
mühendis Ali Büyükşahin'in 
yaşamını yitirdiği belirtildi.

"BİLİNÇLİ TAKSİR 
KOŞULLARI 
OLUŞMUŞTUR..."
İddianamede Cumhuriyet 

Savcısı, şu tespitleri yaptı:
"Şüphelilerin binanın ya-

pım tarihinde geçerli olan ilgili 
mevzuata yeterince uymadığı, 
dönem itibariyle bilim ve fennin 
gerektirdiği teknik şartlara aykırı 
davranarak binanın yıkılmasında 
kusurlarının bulunduğu, şüpheli-
lerin projesiz ve ruhsatsız olarak 
binayı inşa etmesi sebebiyle 
apartmanın yıkılmasıyla 15 kişi-
nin hayatını kaybetmesine ve 4 
kişinin ise yaralanmalarına neden 
olmuştur. Böylelikle şüphelilerin 
proje ve yapım aşamasında 
üzerine düşen yükümlülükleri 
yerine getirmediği, öngörülen bu 
netice bakımından dikkat ve özen 
yükümlülüğüne aykırı davranarak 
istenmeyen ancak öngörülebilen 
mevcut sonucun gerçekleşmesin-
de kusurlarının etkili olduğu, bu 
nedenle şüpheliler hakkında bi-
linçli taksir koşullarının oluştuğu, 
şüphelilerin üzerine atılı 'Bilinçli 
Taksirle Birden Fazla Kişinin Ölü-
müne ve Yaralanmasına Neden 
Olma' suçunu işlediği hususunda 
kamu davası açmaya yarar yeter-
li delil bulunmuştur."

Dosya kapsamında tutuklu 
sanık bulunmuyor. Davanın ilk 
duruşması, 6 Ocak'ta Adıyaman 
2. Ağır Ceza Mahkemesi'nde 
görülecek.

Tüm Eczacı İşverenler Sendikasından zayıflama çaylarına karşı uyarı: 

ANKARA (ANKA)- Tüm 
Eczacı İşverenler Sendikası 
(TEİS) Genel Başkanı Ecz. 
Nurten Saydan, zayıflama 
çaylarının kalıcı sağlık so-
runlarına neden olabileceğini 
belirterek, "Bu ürünler, kalp 
krizi, inme, nöbet, karaciğer 
ve böbrek yetmezliği gibi 
ciddi sorunlara yol açabilir. 
Maalesef, toplumda bitkisel 
ürünlere yönelik yanlış bir 
'güven' algısı var. Ancak 
bu ürünlerin içeriği kontrol 
edilmediği sürece, sağlık so-
runları kaçınılmazdır" dedi. 

Tüm Eczacı İşverenler 
Sendikası (TEİS) Genel 
Başkanı Ecz. Nurten Saydan 
yazılı açıklamasında "Za-
yıflama ürünleri ve özellikle 
zayıflama çayları ciddi sağlık 
riskleri barındırıyor. Ruhsat-
sız ve kontrolsüz bir şekilde 
piyasaya sürülen bu ürünler, 
halk sağlığına ciddi tehdit 
oluşturuyor. Ruhsatlandırma 
ve denetim süreçleri düze-
ne girmediği sürece, bu tür 
ürünler ölüm saçmaya devam 
edecek" ifadelerini kullandı.

"TOPLUMDA BİTKİSEL 
ÜRÜNLERE YÖNELİK 
YANLIŞ BİR 'GÜVEN' 
ALGISI VAR"
Zayıflama çaylarının 

müshil ve idrar söktürücü 
etkileriyle vücutta ciddi sıvı 

kaybına yol açtığını ve bunun 
da kalıcı sağlık sorunlarına 
neden olabileceğini belirten 
Saydan, "Bu ürünler, kalp 
krizi, inme, nöbet, karaciğer 
ve böbrek yetmezliği gibi 
ciddi sorunlara yol açabilir. 
Maalesef, toplumda bitkisel 
ürünlere yönelik yanlış bir 
'güven' algısı var. Ancak 
bu ürünlerin içeriği kontrol 
edilmediği sürece, sağlık so-
runları kaçınılmazdır" dedi.

"TOPLUM 
BİLİNÇLENMELİ, 
DENETİMLER 
ARTMALI"
Saydan, tüketicilerin rek-

lamların yanıltıcı ifadelerine 
aldanmamaları gerektiğini de 
vurgulayarak şunları söyledi:

"Ürünlerin üzerindeki 
‘yüzde 100 doğaldır’ gibi 
ifadeler yanıltıcı olabilir. ‘Açlık 
hissini bastırır, ödem atma-
ya yardımcı olur, toksinleri 

temizler’ gibi ifadelerle 
sunulan bu ürünler sağlı-
ğınıza zarar verebilir, hatta 
ölümlere neden olabilir. Halk 
sağlığı adına, bu tür ürünlerin 
Sağlık Bakanlığı tarafından 
ruhsatlandırılması ve dene-
timlerin sıkılaştırılması şarttır. 
Ayrıca, bu ürünlerin denetimi 
ve içerik analizi, etkinlik ve 
güvenilirlik açısından daha 
sıkı kontrollerle yapılmalı. 
Piyasadaki ürünlerin içeriği 
analiz edilerek belirtilen içe-
riklerle uyumlu olup olmadığı 
tespit edilmelidir. Bu, halk 
sağlığı için kritik bir gereklilik-
tir. TEİS olarak tüm vatan-
daşları sağlıklı ve bilinçli ürün 
tüketimine davet ediyoruz. Bu 
tür tehlikeli ürünlerin yaygın-
laşmaması adına bu ürünlerin 
Sağlık Bakanlığı’ndan ruhsat-
landırılarak doktor tavsiye-
siyle eczanelerden verilmesi 
sağlanmalı."  

"Denetlenmezse ölüm 
saçmaya devam edecek"

Türk öğrenciler nükleer enerji eğitimi için Çin'e gidecek
ANKARA (AA) - Türkiye ve Çin arasında 

imzalanan "Nükleer Enerjinin Barışçıl Amaç-
larla Kullanımına Dair İşbirliği Anlaşması" 
kapsamında lisans mezunu Türk öğrenciler, 
Çin'de nükleer enerji alanında yüksek lisans ve 
doktora eğitimi alacak.

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığından ya-
pılan açıklamaya göre, Türkiye, nükleer enerji 
hedefleri doğrultusunda genç yeteneklerini 
uluslararası alanda yetiştirmeye devam ediyor.

Bu kapsamda, Türkiye Nükleer Enerji AŞ 
(TÜNAŞ) koordinatörlüğündeki programla Türk 
öğrenciler, Çin'de bulunan Harbin Mühendis-
lik Üniversitesi'nde doktora ve yüksek lisans, 
Tsinghua Üniversitesi'nde ise yüksek lisans 
yapacak.

2025-2026 eğitim-öğretim yılında baş-

layacak program, tamamen İngilizce olarak 
yürütülecek.

Program kapsamında ders, staj ve tez 
süreçleri dahil olmak üzere Harbin Mühen-
dislik Üniversitesi'nde yüksek lisans eğitimi 3 
yıl, doktora eğitimi ise 4 yıl sürecek. Tsinghua 
Üniversitesi'nde ise yüksek lisans programı 2 
yıl içinde tamamlanacak. Program kapsamında 
öğrencilerin masrafları Türkiye ve Çin tarafın-
dan karşılanacak. Tsinghua Üniversitesi'nde 
yüksek lisans eğitimi için aylık 4 bin 500 yuan, 
Harbin Mühendislik Üniversitesi'nde yüksek 
lisans için 3 bin yuan, doktora programı için ise 
3 bin 500 yuan burs sağlanacak.

Ayrıca, ücretsiz başvuru hakkı, konaklama 
imkanı, sağlık sigortası, gidiş-dönüş uçak bileti 
ve Çince dil kursu gibi fırsatlar da öğrencilere 

sunulacak. Programa nükleer enerji, mühendis-
lik, fizik veya kimya alanlarından mezun olan 
ya da Temmuz 2025'e kadar mezuniyet şartını 
sağlayacak öğrenciler başvurabilecek. 

Eğitim dilinin tamamen İngilizce olması 
dolayısıyla, adaylarda ileri düzey İngilizce 
bilgisine sahip olmaları ve lisans genel not 
ortalamasının 4 üzerinden en az 2,5 olması 
şartı aranacak.

Programa başvurmak isteyen adayların öz 
geçmiş, onaylı lisans not dökümü, İngilizce dil 
yeterliliğini gösteren uluslararası denkliğe sahip 
belge ve niyet mektuplarını tamamı İngilizce ve 
PDF formatında olacak şekilde 7 Şubat'a kadar 
"tunas.hr@enerji.gov.tr" adresine eksiksiz şe-
kilde göndermeleri gerekiyor. Başvuru sonuçla-
rı, adaylara elektronik posta yoluyla bildirilecek.

TEİS Genel 
Başkanı 

Ecz. Nurten 
Saydan

Prof. Dr.
Aziz Çelik



24saatgazetesi@gmail.com
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

Daha önceleri sadece hafta sonlarında 
toplu taşım araçlarını kullandığım için 

bir sıkıntı göremedim… Ama hafta içinde de 
kullanmaya başlayınca çok değişik manzara 
ile karşılaştım… Yarın bir gün düzelir diye 
sabırla takip ettim… Ama toplu taşım araçla-
rında vatandaşların çektiği sıkıntılar azalacağı 
yerde her geçen gün artıyor…

Durakta bir tane yaşlı bir yolcu gördüğünde 
durmayan özel halk otobüslerinden mi baş-
layım, yoksa otobüslerine binen serbest kart 
sahibi kişilere düşman gözüyle bakan otobüs-
lerden mi başlayım…

Bunları geçtim, özellikle Kızılay durakla-
rına yanaştıklarında dakikalarca dolmuş gibi 
yolcu bekleyen özel halk otobüslerinden mi 

başlayım….
Utanmasalar tıka basa dolu otobüslerine bir 

tane daha fazla yolcu almak için her atraksiyo-
nu çeken özel halk otobüslerinden mi başla-
yım…

Bu saydıklarım bir yana hem belediye hem 
halk otobüslerini kullanan sürücülerin davranış 
ve araç sürüşlerinden mi başlayım…

Tanık olduğum en bariz konu yolda gide-
cekleri şeritleri bilmeyen ani hareketlerle bir 
sağa bir sola savrulan otobüslerden mi bahse-
deyim…

Özellikle kalabalık saatlerde aldıkları 
yolcuları dikkate almayan, ayaktaki yolcula-
rın durmakta zorlandıkları durumlardan mı 
bahsedeyim… 

Bazı toplu taşım aracı sürücülerinin oto-
büste yolcu taşıdıklarını unutup, bir hafriyat 
kamyonu kullanır gibi araç kullandıklarından 
mı bahsedeyim…

Birçok il ile yurtdışında birçok yerde bu-
lundum ama hiç birinde ayakta seyahat eder-
ken bir yere tutunma gereğini duymadığımdan 
mı bahsedeyim…

Sayın başkan bu kadar derdi döktükten 
sonra sizden ricam otobüs şoförlerini lütfen 
ciddi bir eğitimden geçirmeniz… Onların daha 
sakin ve daha temkinli araç kullanmalarını 
sağlamalarını gerçekleştirmek ve uymayanlara 
ciddi yaptırımlar uygulamanızı bir dilek olarak 
iletiyorum…

Saygılarımla…. 

Başkan Mansur Yavaş’a açık mektup

DÜNDEN KALANLAR

Süreyya ORAL                         

İleri yaş gebeliklerde erken 
tarama testlerinin önemi

HABER MERKEZİ- Son yıllarda 
ilk bebek için 35 yaş ve sonrasını 
tercih eden anne adaylarının sayısı 
oldukça yüksek. 35 yaş ve üzerindeki 
anne yaşı, "ileri anne yaşı" olarak 
kabul ediliyor ve bu eğilim, kadınların 
artan eğitim düzeyi, yüksek istihdam 
oranları ve güvenilir doğum kontrolü-
ne erişiminin bir sonucu olarak öne 
çıkıyor. Bununla beraber kadınların 
doğurganlık kapasitesi 32 yaşından 
sonra kademeli olarak azalmaya 
başlıyor. Bu düşüşün temel nedeni 
ise doğrudan yaşa bağlı olarak oosit 
(yumurta hücresi) sayısının azalma-
sı ve oositlerin kalitesinin düşmesi. 
Yaş ilerledikçe oositlerde bölünme 
hataları artıyor böylece gebelik şansı 
azalabiliyor. Ayrıca sigara içme, çev-
resel faktörler, bazı tıbbi ve cerrahi 
müdahaleler de oosit kalitesini ve 
yumurtalık rezervini olumsuz etkile-
yebiliyor.

İLERİ YAŞ GEBELİKLERDE 
ANNE KADAR BEBEKTE RİSK 
ALTINDA 
İleri anne yaşının, sadece doğur-

ganlık üzerinde değil, aynı zamanda 
gebelik sürecinin sağlığı üzerinde de 
önemli etkileri bulunduğuna dikkat 
çeken Liv Hospital Kadın Hastalık-
ları, Doğum ve Perinatoloji Uzmanı 

Doç. Dr. Miraç Özalp, maternal yaşın 
artmasıyla başta hipertansiyon ve 
diyabet olmak üzere kanser, obezite, 
kardiyovasküler, renal ve otoimmün 
hastalıklar gibi tıbbi durumların sık-
lığının artabileceğini belirtti. Özalp’e 
göre erken gebelik kaybı, ektopik 
gebelik, çoğul gebelik, plasental prob-
lemler ve artmış sezaryen oranları da 
bu yaş grubu gebelerde daha sık kar-
şılaşılan problemler arasında yer alı-
yor. İleri yaş gebelikler, aynı zamanda 
anne kadar bebekler için de bazı 
problemlerin gelişme riskini artırıyor. 
Down sendromu gibi kromozomal 

anomaliler, yapısal malformasyonlar, 
düşük doğum ağırlığı, erken doğum 
ve ölü doğum riski anne yaşının art-
masıyla birlikte daha sık karşılaşılan 
problemlerin başlıcaları arasında yer 
alıyor. İleri anne yaşı ve buna bağlı 
gelişme ihtimali artan problemler, 
bu dönemki gebelikleri, yüksek riskli 
gebelik sınıfına sokabiliyor. 

ERKEN TARAMA TESTLERİ 
HAYATİ ÖNEME SAHİP
Hal böyle olunca bu yaş grubun-

daki kadınların sağlıklı bir gebelik 
süreci geçirebilmeleri açısından, 
gebelik öncesi dönemde bir perina-
toloji veya kadın doğum uzmanından 
danışmanlık almaları, uygun bir vücut 
kitle indeksine sahip olmaları, sigara 
ve alkolden uzak durmaları ve folik 
asit takviyesi almaları oldukça önem 
kazanıyor. Gebelik elde edilince, fetal 
kromozomal ve genetik hastalıkla-
rın taranmasının ve tanınmasında 
kullanılan testler ve işlemler hakkında 

gebelerin bilgilendirilmesinin gerek-
tiği vurgulayan Özalp şu noktaların 
altını çizdi: “Bebeğin sağlık durumu 
ve gelişebilecek yapısal problemlerin 
tespiti açısından, 11-14 hafta ve 18-
23 hafta arasında ultrason taramaları-
nın bir perinatoloji uzmanı tarafından 
yapılması oldukça önemlidir. Bu yaş 
grubundaki gebeler, artmış preek-
lampsi riski nedeniyle düşük doz 
aspirin profilaksisi ve artmış venöz 
tromboemboli riski nedeniyle düşük 
molekül ağırlıklı heparin profilaksisi 
açısından dikkatli bir şekilde değer-
lendirilmelidir. Aynı zamanda 24-28.
haftalarda yapılan gestasyonel 
diyabet taraması, ek risk faktörlerinin 
bulunduğu hastalarda daha erken 
bir dönemde yapılabilir. Sağlıklı bir 
gebelik için doğru önlemler alındı-
ğında, ileri yaşta gebeliklerin başarılı 
bir şekilde tamamlanması mümkün. 
Bunun içinse uzman görüşü ve erken 
tarama testleri, anne ve bebek sağlığı 
açısından kritik öneme sahiptir.”

Son yıllarda dünya genelinde 35 yaşından sonra ilk kez anne olanların sayısında artış yaşanıyor. Doğurganlık üzerinde olumsuz etkileri bulunan ileri yaş gebeliklerinin aynı zamanda gebelik sürecinin sağlığı üzerinde de önemli etkileri bulunuyor. Sağlıklı bir gebelik için doğru önlemler alındığında, ileri yaşta gebeliklerin başarılı bir şekilde tamamlanmasının mümkün olduğunu belirten Liv Hospital Kadın Hastalıkları, Doğum ve Perinatoloji Uzmanı Doç. Dr. Miraç Özalp, “Uzman görüşü ve erken tarama testleri, anne ve bebek sağlığı açısından kritik öneme sahip” dedi. 

Doç. Dr.
miraç Özalp

HABER MERKEZİ- Kadınlarda erkeklere 
oranla 3 kat daha fazla görülen tiroid kanseri, 
kadınlarda en sık 40-50 yaş erkeklerde ise 
60-70 yaş aralığında görülüyor.

Başlangıç 
dönemlerinde 
genelde belirgin 
bir bulgu verme-
yen tiroid kanser-
lerinde, ilerleyen 
dönemlerde ise 
hızlı büyüyen 
tiroid nodülü, ses 
kısıklığı, öksürük, 
yutma güçlüğü 
ve boyunda lenf 
bezesi büyümesi 
görülebiliyor. Bu 
nedenle nodül 
takibinde düzenli tiroid ultrasonografisi 
çektirmek büyük önem taşıyor. Tiroid kanseri 
hakkında bilgiler veren Bayındır İçerenköy 
Hastanesi Endokrinoloji ve Metabolizma Has-
talıkları Uzmanı Prof. Dr. Ferit Kerim Küçük-
ler hastalığın görülme oranları ve nedenleri 
hakkında şu bilgileri verdi:

“Kadınlarda erkeklerden 3 kat daha fazla 
görülen tiroid kanseri, kadınlarda en sık 40 – 
50 yaş aralığında görülürken, erkeklerde ise 
60 – 70 yaş arasında görülüyor. Her yüz bin 
kişinin, beş ile onunda tiroid kanseri saptanı-
yor. Ultrasonografinin daha sık kullanılmaya 
başlamasından bu yana tiroid kanseri daha 
fazla sayıda saptanıyor. Ailede tiroid kan-
serinin olması, obezite, iyot düzeyinin çok 
düşük veya çok yüksek olması, radyasyon ve 
kadmiyum maruziyeti gibi çevresel faktörler 
tiroid kanseri için risk faktörü oluşturuyor. Ge-
nel olarak tiroid kanserinde ölüm riski düşük 
olurken hastalığa göre farklılık gösterebiliyor. 
Hafif seyreden tiroid kanseri tiplerinde ölüm 
riski milyonda beş hastayken, hızlı ve kötü 
seyreden anaplastik kanser gibi tiplerde bu 
oran yükseliyor.”

TİROİD KANSERİ TANI VE 
BULGULARI
Normal tiroid hücrelerinin aşırı derece-

de çoğalması, tiroid bezi içerisinde “nodül” 
dediğimiz yumru şeklinde oluşumlara yol 
açıyor diyen Bayındır İçerenköy Hastanesi 
Endokrinoloji ve Metabolizma Hastalıkları 
Uzmanı Prof. Dr. Ferit Kerim Küçükler “Nodül 
içerisindeki hücreler kontrolsüz büyürse tiroid 
kanseri gelişir. Tiroid nodüllerin sadece yüzde 
5-10 kadarında tiroid kanseri saptanır. Tiroid 
ultrasonografisi şüpheli nodülleri saptamak 
için en hassas yöntem. Tomografi, MR ve ti-
roid sintigrafisi tanı amaçlı kullanılmaz. Tiroid 
nodülünüz risk faktörleri taşıyorsa tiroid ince 
iğne aspirasyon biyopsisi yapılması gerekli-
dir. Tiroid nodülü için risk faktörleri; düzensiz 
sınırlı olması, içinde kireçlenme odakları 
bulunması, düzensiz kanlanma odakları ol-
masıdır. Tiroid kanserini saptayabilen bir kan 
testi bulunmuyor” dedi.

TİROİD KANSERİ ÇEŞİTLERİ
Bayındır İçerenköy Hastanesi Endokrino-

loji ve Metabolizma Hastalıkları Uzmanı Prof. 
Dr. Ferit Kerim Küçükler tiroid kanserlerinin 
hücresel özelliklerine göre sınıflandırıldığını 
belirterek, tiroid kanseri çeşitlerini açıkladı:

Papiller tiroid kanseri: Hastaların 
%80’inde bu kanser tipi görülür. Bu hasta-
larda boyundaki lenf bezelerine yayılım olsa 
bile tedaviye çok iyi yanıt verirler ve genelde 
yaşam süresini etkilemezler.

Foliküler tiroid kanseri: Hastaların 
%15’inde bu kanser tipi görülür. Akciğer 
ve kemik gibi organlara yayılım yaptığında 
hastalık seyri papiller kanserlerden daha ağır 
olabilir.

Medüller tiroid kanseri: Nadir görülen 
kanserlerdir. Ailevi geçişler olabileceği için 
ayrıntılı değerlendirmeler yapılır.

Anaplastik tiroid kanseri: Bu kanser de 
nadir görülür ve tedaviye cevabı iyi değildir.

TİROİD KANSERİ TEDAVİSİ CERRAHİ 
OPERASYON GEREKTİRİYOR
Tiroid kanserinin tedavisinin cerrahi ope-

rasyon olduğunu belirten Bayındır İçerenköy 
Hastanesi Endokrinoloji ve Metabolizma 
Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Ferit Kerim 
Küçükler tiroid kanseri tedavisi hakkında şu 
açıklamalarda bulundu:

“Hastalık değerlendirmesine göre tek 
tiroid lobu (lobektomi) veya her iki lob (total 
tiroidektomi) operasyonla çıkarılır. Bazı 
durumlarda lenf bezelerinin de çıkarılması 
gereklidir. Operasyon sonrası gerekli durum-
larda radyoaktif iyot tedavisi ile kalan tiroid 
hücrelerinin de yok edilmesi sağlanır. Total 
tiroidektomi uygulanan hastalarımızın ömür 
boyu tiroid hormonu kullanmaları gereklidir. 
Tiroid kanserlerinde kemoterapi ve radyo-
terapi nadiren kullanılır. Hastanın ileri yaşta 
olması, tümörün tipi, büyüklüğü ve yayılım 
göstermiş olması hastalık seyrini olumsuz 
etkiler.”

Prof. Dr.
Ferit Kerim Küçükler

Tiroid kanseri kadınlarda 
erkeklere oranla 3 kat 
daha fazla görülüyor!

HABER MERKEZİ- Üsküdar Üniversitesi NPİSTAN-
BUL Hastanesi Beyin, Sinir ve Omurilik Cerrahı Op. Dr. 
İdris Avcı, omurga tümörleri, iyi ve kötü huylu tümörler 
arasındaki farklar, cerrahi tedavi seçenekleri ve iyileşme 
sürecinde dikkat edilmesi gerekenler hakkında bilgi verdi.

Omurga tümörlerinin, omurga kemiklerinde veya 
omurilik çevresindeki dokularda oluşan anormal hücre 
büyümeleri olduğunu dile getiren Op. Dr. İdris Avcı, “Bu 
tümörler, omurganın kendisinde (primer tümör) gelişebilir 
veya vücuttaki başka bir bölgeden (metastatik tümör) 
omurgaya yayılabilir.” dedi.

Omurga tümörlerinin, omurilik ve sinir köklerine 
baskı yaparak ağrı, fonksiyon kaybı ve sinir hasarına yol 
açabileceğine dikkat çeken Op. Dr. İdris Avcı, “Omurga 
tümörleri, omurganın farklı bölümlerinde gelişebilir ve 
hem kemik yapıyı hem de sinir dokusunu etkileyebilir. 
Omurga tümörleri primer veya metastatik olabilir.” şeklin-
de konuştu.

OMURİLİĞE BASKI YAPAN TÜMÖRLER CİDDİ 
SEMPTOMLARA YOL AÇABİLİR!
Primer omurga tümörlerinin, omurga kemiklerinde 

veya omurilik çevresinde direkt olarak gelişen, metastatik 
omurga tümörlerinin ise vücudun başka bir yerindeki kan-
serin omurgaya yayılmasıyla oluşan tümörler olduğunu 
aktaran Op. Dr. İdris Avcı, “Primer omurga tümörleri os-
teoid osteoma, osteoblastom gibi iyi huylu tümörler veya 
kordoma gibi nadir kötü huylu tümörler primer tümörler 
arasında sayılabilir. Metastatik omurga tümörleri de omur-
gada en sık karşılaşılan kötü huylu tümörlerdir.” dedi.

Omurga tümörlerinin, omuriliğe baskı yaparak ağrı, 
duyu kaybı, güçsüzlük ve hareket kısıtlılığı gibi ciddi 
semptomlara yol açabileceğini de sözlerine ekleyen Op. 
Dr. İdris Avcı, bu semptomların, tümörün büyüklüğüne, 
yerleşim yerine ve sinir yapıları üzerindeki etkisine göre 
değişiklik gösterebileceğine vurgu yaptı.

İyi huylu ve kötü huylu tümörler arasındaki farklara 
değinen Op. Dr. İdris Avcı, şunları söyledi:

“İyi huylu tümörler genellikle yavaş büyür ve çevre 
dokulara zarar verme olasılığı daha düşüktür. Kötü huylu 
tümörler ise daha hızlı büyüyebilir ve çevre dokulara sal-
dırma eğilimindedir. İyi huylu tümörler yayılmazken, kötü 
huylu tümörler vücudun diğer bölgelerine yayılma potansi-
yeline sahiptir. İyi huylu tümörlerin cerrahi olarak çıkarıl-
ması genellikle yeterli olurken, kötü huylu tümörlerde ek 
olarak kemoterapi veya radyoterapi gerekebilir. İyi huylu 
tümörler genellikle yaşamı tehdit etmez, ancak kötü huylu 
tümörler metastaz yaparak hayati tehlike oluşturabilir.

Omurga tümörleri, iyi veya kötü huylu olsalar da sinir 
yapılarına baskı yaparak sinirsel semptomlara neden 
olabileceğinden tedavi gerektirebilir.”

CERRAHİ, KARMAŞIK BİR İŞLEM OLABİLİR!
Omurga tümörlerinin cerrahi tedavisinin, tümörün tü-

rüne, büyüklüğüne, yerleşim yerine 
ve hastanın genel sağlık durumuna 
göre planlandığını ifade eden Op. 
Dr. İdris Avcı, “Omurga cerrahisinde 
amaç, tümörün tamamen çıkarılması 
ve sinir yapılarına olan baskının azaltılmasıdır.” dedi.

Omurga tümörlerinin çıkarılmasının, tümörün omurga 
üzerindeki yerleşimine göre karmaşık bir işlem olabile-
ceğinin altını çizen Op. Dr. İdris Avcı, kullanılabilecek 
cerrahi yöntemleri şöyle açıkladı:

“Kapsamlı tümörlerde ‘en blok rezeksiyon’ denilen 
tümörün etrafındaki doku ile birlikte çıkarılması yöntemi 
kullanılır. Daha küçük tümörlerde ise kısmi rezeksiyon 
yeterli olabilir.

Spinal Stabilizasyon: Büyük bir tümör çıkarıldığında 
omurgada stabilite kaybı yaşanabilir. Bu durumda, omur-
ga füzyonu veya metal implantlar kullanılarak omurganın 
yeniden desteklenmesi sağlanır. Bu işlemler hastanın 
mobilitesini korumak ve ağrıyı azaltmak için yapılır.

Minimal İnvaziv Teknikler: Omurga cerrahisinde kulla-
nılan minimal invaziv teknikler, doku hasarını en aza indi-
rir, iyileşme süresini kısaltır ve enfeksiyon riskini azaltır.”

Omurga tümörü cerrahisi geçiren hastalarda yaşam 
kalitesinin genellikle arttığını aktaran Op. Dr. İdris Avcı, 
“Hastalar, tümörün sinirlere yaptığı baskının azalması 
sayesinde ağrılarından kurtulurlar ve hareket kabiliyetle-
rini geri kazanırlar. Ancak cerrahinin büyüklüğü ve sinir 
yapıları üzerindeki hasarın derecesi, hastaların yaşam 
kalitesindeki değişiklikleri etkileyebilir.” dedi.

Omurga cerrahisi sonrasında iyileşme sürecinin, cer-
rahinin kapsamına ve hastanın durumuna göre değişiklik 
gösterdiğine de değinen Op. Dr. İdris Avcı, sözlerinin 
şöyle tamamladı:

“Hastaların omurga stabilitesini koruyacak şekilde 
düzenlenmiş bir egzersiz programına uymaları önemli. 
Fizik tedavi, omurga destek kaslarının güçlenmesine 
yardımcı olur. Fazla kilolar omurga üzerindeki baskıyı 
artırabilir. Bu nedenle hastaların sağlıklı bir kilo aralığında 
kalması omurga sağlığını korur. Kemik ve doku iyileşme-

sini destekleyen vitaminler ve mineraller içeren dengeli 
bir beslenme programı iyileşme sürecine katkı sağlar. 
Özellikle kötü huylu tümörlerde, cerrahi sonrası hastala-
rın düzenli kontrollerle takip edilmesi, nüks riskinin erken 
teşhisi açısından önemlidir.

Omurga cerrahisi geçiren hastalar, hekimleri tarafın-
dan verilen talimatlara uyarak ve yaşam tarzı değişiklik-
lerine dikkat ederek daha kaliteli bir yaşam sürebilirler. 
İyileşme sürecinde hasta uyumu, yaşam kalitesinin 
artması ve sağlıklı bir omurga yapısının korunmasında 
büyük önem taşır.”

Omurga tümörünün tipi tedavi seçeneğini belirliyor

Op. Dr.
İdris Avcı
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24 Saat Gazetesi’nin ilk sayfasını açıp 
baktığınızda, baştan aşağı pek çok 

unvan görürsünüz. Sıradan okuyalım: Eski 
Başbakan Yardımcısı, Aile Hekimi, RTÜK 
Üyesi, Prof. Sarı, Şehit Anaları Derneği Baş-
kanı, Eski İstihbarat Daire Müdürü, BM Genel 
Sekreteri, Aşık Veysel… Bu unvanlar ve daha 
fazlası diğer gazetelerde de bulunur. 

Unvan; kişinin mesleğini, eğitimini veya 
görev gibi aidiyetini belirtir. Örneğin kayma-
kam, doktor, öğretmen, müdür, terzi, birer un-
vandır. Gazeteciler Cemiyeti Başkanı da Türk 
Dil Kurumu Başkanı da TRT Spikeri de Hacı 
veya âlim sıfatı da unvan kavramına girer.

Bugün, bir zarfa “Gazeteciler Cemiyeti 
Başkanı, Ankara” diye yazsanız, o zarf doğ-
rudan Sayın Nazmi Bilgin’in eline ulaşır. (Bu 
cümlede Sayın sözü de bir unvandır.) Yıllar 
önce TRT Türkiye’nin Sesi Radyosu Mithatpa-
şa Caddesinde iken rahmetli spikerimiz Ersin 
İmer, Almanya’dan gelen bir mektubu gös-
termişti. Tam yerine gelen zarfta aynen şöyle 
yazıyordu: “Ersin İmer, sipiker – Türkiye.” 
Unvandan adresi bulmak deyince, bu örnek 
aklıma gelir. 

2011 yılında basılan TDK Sözlüğünde 
unvan için san yazılmış ve o maddeye gönde-
rilmiş. San maddesine bakacak olursanız, ’Bir 
kimsenin işi, mesleği veya toplum içindeki 
durumuyla ilgili olarak kullanılan ad, titr’ 
deniyor. 

22 Ocak 1900 günü basılan Kamus-ı 
Türki’ye bakacak olursanız daha farklı bir 
tanım bulursunuz. Bunların ilki ‘bir kitap veya 
dergide bulunan makalenin adı, başındaki 
yazı, serlevha’ olarak tanımlanıyor ki ben-
zer bir tanım TDK’nin 2023 baskılı Türkçe 
Sözlüğü’nde de ikinci anlam olarak mevcut. 
Unvanın ikinci anlamı için aynen şöyle yazı-
yor. “Bir adama tevcih olunan mektup vesai-
renin başında, o zatın hâl ve mevki ve memu-
riyetini ve rütbe ve elkâbını mübeyyin olarak 
yazılan yazı.” Bu tanımda önemli bir ayrıntı 
var. O da mektuba yani eski posta hizmetlerine 

ait. 
500 yıl önce yazılan bir mektup nasıl 

gönderilirdi? Tabii ki posta güverciniyle. 
Osmanlı’da Mısır’dan getirilen posta güver-
cinleri kullanılmış ilk yıllarda… 16. yüzyıla 
kadar Osmanlıdaki iletişim sistemiyle ilgili 
olarak elimizde çok fazla kaynak yoktur ama 
ilk dönemlerde ulak denilen görevliler eliyle 
haberleşmenin yapıldığını görüyoruz. Metin 
Reis’in, Osmanlı'nın lojistik gücüyle ilgili yaz-
dığı kitapta, “Ulaklar önceleri Kırım Tatarları 
arasından seçilir ve atlı olarak hizmet verir-
lerdi. Kendilerine mahsus elbise ve kalpakları 
vardı. İstanbul'da 300 Tatar ve her valinin 
maiyetinde 50 Tatar bulunurdu. Tatarların 
reislerine Tatar Ağası denirdi. Posta Tatarları, 
devletin bir ucundan ötekine yılmadan haber 
ulaştırır, yol boyu menzillerde at değiştirerek 
süratle yollarına devam ederlerdi. Tatarlar at 
değiştirirken bile atlarından inmezdi. Gece 
gündüz at sürer; atın üzerinde yemek yerlerdi. 
Böylece devletin en uzak mesafelerine kısa bir 
müddet zarfında haber göndermek mümkün 
olurdu. Tatar ulaklar, İstanbul'dan Edirne'ye 
2 günde, Şam'a 12 günde, 2.300 kilometre 
uzaklıktaki Bağdat'a 14 günde ulaşıyordu” 
denilmektedir.  Doç. Dr. Nesimi Yazıcı’nın 
‘Tanzimatta Haberleşme ve Kara Taşımacılı-
ğı’ adlı makalesinden öğrendiğimiz kadarıyla 
Tatarların güzergâhları üzerinde Menzil adı 
verilen noktalar bulunurdu. Menzillerdeki 
görevliler, Tatarın yiyecek ihtiyacını karşılar 
ve bölgeye gelen mektup varsa alıp, sahibine 
ulaştırırdı. Sultan 1. Abdülhamit, 1785 yılında 
Tatarları ‘Tâtâran Ocağı’ kurarak yeniden teş-

kilatlandırdı. Daha sonra Sultan İkinci Mah-
mut, İstanbul’da kurduğu Posta Nezareti ile 
yurt çapında posta merkezleri oluşturmuştur. 
Anadolu ve Rumeli’de 1868 yılında 258 Posta 
Merkezi vardı. Bu iş için 250’den fazla beygir 
beslenirdi. Mektupların sahiplerine ulaştırılma-
sı için de zarfların üzerine doğru isim ve adres 
yazılması gerekecekti.

 Mektup zarfları ilk olarak 1839 yılında 
kullanılmaya başlanmış. Daha önce mektuplar 
bükülüp kırmızı bir mühür basılarak gönderi-
lirmiş. İşte burada unvanlar önem taşımaktadır. 
Eski mektupların zarfları günümüze ulaşma-
mıştır ama Tahrir defterlerinden kişilerin adla-
rını ve unvanlarını öğrenebiliyoruz. Meselâ o 
yıllarda bizim olan Bosna’ya ait bir tahrir def-
terinden, ‘Mehmed oğlu Abdi, sipahi, Merd-i 
Kal’a, Hersek’ adresinden, mektup zarfının 
üzerinde yazılan doğru adresi çıkarabiliyoruz. 
Ama giden mektupların bir kısmının ‘Cami 
imamının eliyle’ veya ‘bakkalın eliyle’ yazı-
larak önce bir başkasına verildiği malûmdur. 
Tabii bazen de adres yerine ‘Caminin karşı-
sındaki yeşil evin arkasından giden sokağın 
üzerindeki üçüncü kerpiç ev’ biçiminde çok 
detaylı bir mevki yazılabiliyordu. Elbette so-
yadı olmadığından, zarflarda unvan yazılması 
zorunlu oluyordu. Yoksa falan köyden Ali diye 
yazsanız, birçok Ali bulabilirsiniz. Bu yüzden 
insanlar unvanlarıyla ya da lâkaplarıyla bilinir-
di. Bu unvanlardan biri de Çelebi idi. Osmanlı 
tarihinde Padişah olan Çelebi Mehmet vardır. 
Ne demektir Çelebi? Halk arasında; görgülü, 
terbiyeli, sessiz, olgun kişi anlamında kullanı-
lır. Efendi anlamında “Çelebi bir kişi” de der-

ler. Ama Mevlâna’nın Postnişinine de Çelebi 
denir. Şehzadelere de Çelebi denilmiştir. Fakat 
Çelebi’nin asıl anlamı okuma yazma bilen 
kişidir. Lehçe-i Osmâni’de, ‘okuma bilen, oku-
muş, nâzik, müeddeb, mükerrem’ diye yazar 
Çelebi’nin karşısında.

Şehzadeler dışındaki kişilere de Çelebi de-
nilince ve okuryazar sayısı arttıkça bu unvanı 
kullananların sayısı giderek artmış. Dimitri 
Cantemir’in araştırmasına göre 1660 yılında 
Antep yöresinde unvanı Çelebi olan 1.485 kişi 
varmış. 1750 yılında Adana’da Çelebi olarak 
anılan, 191 kişi bulunduğu yazılmaktadır. 
Saim Yörük’ün yazdığı makalede, “XVIII. 
yüzyıla kadar yüksek dereceli ilmiye ricali, 
divan şairleri, kalem erbabı, Dîvân-ı Hümâyun 
kâtipleri gibi genel olarak okumuş, bilgili ve 
kültürlü kimseler hatta bazı gayrimüslimler de 
bu unvanı kullanmıştır” denilmektedir. 

  Osmanlı kültürü içinde unvanı Çelebi olan 
kişiler bulunur. Süleyman Çelebi bunlardan 
biridir. Süleyman Çelebi, Şeyh Edebali’nin to-
rununun torunudur. Süleymân Paşa önderliğin-
de Rumeli'ye sal ile geçerek Rumeli’nin Türk 
ve İslâm dünyasına katılmasına katkısı olan-
lardandır. Ulu Cami’ye imam olarak atanmış 
ve orada 60 yaşında Mevlid yani Vesilet-ün 
Necad’ı yazmıştır. Bu eser, Osmanlı Türkçesi-
ne de çok önemli bir örnektir. Mevlid okuyan-
ların unvanına da mevlidhan denilir. TRT’de 
eskiden, Mevlid programlarından önce unvanı 
neyzen olanların üflediği ney taksimleri yayına 
verilirdi. Ud çalanın unvanı udi, keman çalanın 
kemanidir. Ancak kemençe çalana kemençeci, 
lavta ustasına lavtacı denir.

Unvandan ve adresten yola çıktık, gör-
düğüm bir zarfla bitireyim. Şöyle yazıyordu 
zarfın üzerinde: ‘Sayın Türüt Şhov programın-
da kemençe sanatçısı olan sayın Hüseyin Erbaş 
beyefendinin yanında oturan Kemençe sanat-
çısı olan beyefendiye bu mektubu vermenizi 
rica ederiz. Otakçılar Cad. No:5 Kanal 7 Eyüp 
– İstanbul.’

Unvana giden mektuplar
Şener METE     

MİKROFON VE İLETİŞİM

Prof. Dr. Mustafa Sarı’dan müsilaj uyarısı: “Yaklaşık 
7 hafta içinde bütün Marmara Denizi’ne yayıldı”

BALIKESİR (ANKA)- Bandırma 
Onyedi Eylül Üniversitesi Denizcilik 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Mustafa 
Sarı, Erdek Körfezi’nde 23 Ekim’de 
müsilajın yeniden ortaya çıktığını 
belirterek “6 Kasım’da Marmara 
Adaları çevresi ile Tekirdağ kıyıla-
rına, 13 Kasım’da İstanbul Prens 
Adaları’na, 5 Aralık’ta ise İzmit 
Körfezi’ne ulaşarak yaklaşık 7 hafta 
içinde bütün Marmara Denizi’ne 
yayıldı” uyarısını yaptı. 

Balıkesir’deki Erdek Körfezi’nde 
dalış yapıp incelemelerde bulunan 
Bandırma Onyedi Eylül Üniversitesi 
Denizcilik Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Mustafa Sarı, müsilaj sorunuyla ilgili 
açıklama yaptı. Erdek Körfezi’nde 
23 Ekim’de yeniden müsilajın ortaya 
çıktığını belirten Sarı, müsilajın 6 
Kasım’da Marmara Adaları çevresi 
ile Tekirdağ kıyılarına, 13 Kasım’da 
İstanbul Prens Adaları’na, 5 Aralık’ta 
ise İzmit Körfezi’ne ulaşarak yak-
laşık 7 hafta içinde bütün Marmara 
Denizi’ne yayıldığını bildirdi. 19 
Aralık’ta Çanakkale Boğazı çıkı-
şında Kumkale açıklarında, Kuzey 
Ege kıyılarında da yoğun müsilaj 
görüntülendiğini kaydeden Sarı, 
hazırladığı videoyla da tehlikeye 
dikkat çekti.

Müsilajın herkesi telaşlandırması 
gerektiğine vurgu yapan Sarı, şun-
ları kaydetti:

“23 Ekim’den beri yapılan tüm 
uyarılara rağmen çok fazla telaşlan-
dığımızı ne yazık ki söyleyemeyiz. 
2021 yılında müsilaj ortaya çıktığın-
da bilim kurulu, koordinasyon kurulu 
oluşturuldu. Çok geniş katkılarla 
ortaya çıkan bir Marmara Denizi Ko-
ruma Eylem Planı hazırlandı. Hede-
fimiz neydi? Müsilajsız Marmara’ya 

ulaşmak. Ne yazık ki 23 Ekim 2024 
tarihinde müsilaj yeniden ortaya 
çıktı. Bu yaptıklarımız kıymetli, 
değerli ama anlaşılıyor ki yetmemiş, 
yeterli olmamış. Müsilaj yeniden 
ortaya çıktı dediğimiz zaman mer-
kezi yönetim, yerel yönetimler çok 
hızlı bir şekilde inanılmaz rakam-
larla cevap vermeye başlıyorlar. 
‘Bu kadar denetim yaptık. Bu kadar 
arıtma yaptık. Bu kadar masraf ettik’ 
diye açıklamalar yapılıyor. Bunlara 
saygı duyuyoruz ve değerli ancak 
rakamlara mı, denize mi bakmamız 
gerektiği noktasında ben hep de-
nize bakmaktan tarafayım. Denize 
baktığımız zaman bunların yeterli 
olmadığı ortada. Mesela 2021 yılın-
da evsel atıkları yüzde 51 oranında 
ileri biyolojik arıtmadan geçiriyormu-
şuz. 2024 yılında ileri biyolojik arıt-
madan geçirdiğimiz evsel atıkların 
oranı yüzde 51,7. Yani yüzde 0,7’lik 
bir ilerleme sağlamışız. Yüzde 1 bile 
değil. Şimdi bu durumda müsilajın 
yeniden ortaya çıkmasına şaşırmalı 
mıyız? Ekimden beri sürekli uyarı-
yoruz. Hatta uyarı yorgunu düştük 
desek abartmış olmayız. Görüntü-
ler, videolar paylaşıyoruz.

“DENİZİN ATIK YÜKÜNÜ 
AZALTMALIYIZ”
Marmara Denizi’nin çevresindeki 

denize duyarlı bütün vatandaşla-
rımız, özellikle dalış okullarımız, 
dalgıçlarımız çektikleri görüntüleri 
her yerde paylaşıyorlar, bizlere 
ulaştırıyorlar. Biz de bunu kamuo-
yuyla paylaşıyoruz. Tüm bunlardan 
sonra nihayet 25 Aralık’ta Bilim 
Kurulu tekrar toplantıya çağrıldı. Bi-
lim insanları bir kez daha yapılması 
gerekenleri tekrar ettiler, açıkladılar. 
Artık açıklama zamanı değil. Artık 
ne yapacağımızı yeniden düşünme 
zamanı değil. Yapacaklarımız belli. 
Denizin atık yükünü azaltacağız. 
Nasıl yapmalıyız bunu? Merkezi 
yönetim, yerel yönetim, özel sektör, 
sivil toplum kuruluşları ve Marmara 
Denizi’nin çevresinde yaşayan her 

bir vatandaşın katkısını alarak iş 
birliğiyle yapmamız lazım. Sanayi 
kuruluşlarının atıkları çok az arıtıla-
rak akarsulara deşarj ediliyor. Hatta 
dereler, akarsular zehir kanalına 
dönüşmüş durumda. Debi esaslı 
bir deşarj düzenlemesi yapmak 
zorundayız. Denetimlerle sanayi 
kuruluşlarının atık deşarjını derhal 
önlememiz lazım. Bir sürü atık arıt-
ma tesisimiz var. Düzgün çalışmıyor 
bunlar. Düzgün çalışır hâle getir-
memiz gerekiyor. Kimse sorumlusu, 
yetkilisi derhal harekete geçmesi 
gerekiyor. Diğer taraftan ulusal 
çapta bir kampanya düzenleyerek 
vatandaşların denize yardımını 
teşvik etmemiz lazım. Ben bireysel 
olarak daha az atık çıkararak Mar-
mara Denizi’ne katkı sağlayabilirim. 
Bir başkası da bunu yapabilir.”

İmar planlarına erişim "E-Plan 
Otomasyon Sistemleri" 

uygulamasıyla yapılabilecek
ANKARA (AA) - Çevre, Şehircilik ve İklim 

Değişikliği Bakanlığı, imar planlarına erişimin 
"E-Plan Otomasyon Sistemleri" uygulamasıyla 
yapılabileceğini bildirdi. 

Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamaya 
göre, Bakanlığa bağlı Coğrafi Bilgi Sistemleri 
Genel Müdürlüğünce hizmete sunulan "E-Plan 
Otomasyon Sistemleri" uygulamasıyla, tüm 
imar planları dijital ortamda arşivlendi. 

Yeni uygulamayla internet ve mobil uygula-
ma ile askıdaki ve yürürlükteki imar planlarına 
erişilebiliyor. Ayrıca bu sistem ile imar planları 
üzerinde yapılan son güncellemeler ve askıya 
çıkarılan tüm imar planları için parsel sahipleri 
e-Devlet üzerinden bilgilendiriliyor. 

Sistemde 25 bin kurumsal kullanıcı ve 
250 binin üzerinde de kayıtlı mekansal plan 
bulunuyor.

Coğrafi Bilgi Sistemleri Genel Müdürü 
Ömer Alan, uygulamayla ilgili açıklamasında, 
Türkiye'deki tüm imar planlarıyla ilgili askı 
süreçlerini ve kesinleşen planlarla ilgili tüm bil-
gilerin hem internet hem de mobil uygulaması 
üzerinden görülebileceğini belirtti. 

Artık plan değişikliklerinde parsel malikleri-
nin e-Devlet kapısı üzerinden bilgilendirildiğini 
ifade eden Alan, itirazların da e-Devlet kapısı 
üzerinden yapabildiğini açıkladı. 

"E-Plan Otomasyon Sistemi"nin ileri seviye 
bir coğrafi bilgi sistemi uygulaması olduğunu 
vurgulayan Alan, "Aynı zamanda akıllı şehirler 
için de çok önemli bir altlık oluşturacak, buna 
da son derece önem veriyoruz. Bu yazılım ve 
buna benzer yazılımlar akıllı şehirlerin de en 
önemli uygulamalarından biri haline gelecek. 
Bilgi erişiminde şeffaflığı sağlayacak." değer-
lendirmesinde bulundu.

ANKARA (AA) - Orman Genel Mü-
dürü Bekir Karacabey, 2024 yılında 96 
bin hektarda ağaçlandırma çalışmaları 
yaptıklarını belirterek, "Yaklaşık 500 
milyon fidanı toprakla buluşturduk ve 
ülkemizin yeşiline yeşil katmış olduk." 
dedi.

Karacabey, AA muhabirine, Orman 
Genel Müdürlüğünün (OGM) geçen yıl 
yaptığı ağaçlandırma çalışmaları başta 
olmak üzere orman yangınlarıyla mü-
cadele faaliyetleri ve 2025 yılı hedefle-
rine ilişkin değerlendirmede bulundu.

Ormanların güçlendirilmesi için 
2024'te ağaçlandırma çalışmalarına 
devam ettiklerini aktaran Karaca-
bey, "Toplamda 96 bin hektar alanda 
çalışma yaparak yaklaşık 500 milyon 
fidanı toprakla buluşturduk ve ülkemizin 
yeşiline yeşil katmış olduk. Bu sayede 
de özellikle Sayın Cumhurbaşkanımı-
zın talimatı olan 7 milyar fidan hedefini 
gerçekleştirip, son 20 yılda diktiğimiz 
fidan sayısını 7,5 milyara ulaştırmış 

olduk." diye konuştu.
Karacabey, bu çalışmalar sayesin-

de sadece orman varlığını artırmakla 
kalmadıklarını, ülke topraklarının 
erozyonla kaybolmasının da önüne 
geçtiklerini vurguladı.

Geçmiş yıllarda 500 milyon ton olan 
yılda kaybolan toprak miktarını 113 
milyon tona düşürdüklerini, hedeflerinin 
bunu daha da aşağıya çekmek olduğu-
nu belirten Karacabey, ağaçlandırma 
çalışmalarının yanı sıra ormanların 
bakımını da yaptıklarını anlattı.

Karacabey, bu sayede elde ettikleri 
ürünleri ülke ekonomisine kazandır-
dıklarına işaret ederek, "2017 yılında 
yaklaşık 800 milyon dolar olan ağaç 
orman ürünleri ithalatından kaynaklı 
açığı kapatıp, 2024 yılı sonu itibarıyla 
yaklaşık 1 milyar dolar cari fazla elde 
edilmesini sağladık." dedi.

Orman köylülerinin kalkındırılması-
nın da asli görevlerinden biri olduğuna 
değinen Karacabey, Orman ve Köy 

İlişkileri (ORKÖY) Dairesi Başkanlığı 
sayesinde 2024'te 10 bin 500 aileye 2 
milyar lira tutarında yüzde 20'si hibe, 
yüzde 80'i faizsiz kredi olmak üzere 
kaynak aktardıkları bilgisini verdi.

Karacabey, orman köylerinde ya-
şayan vatandaşların bir taraftan hayat 
şartlarını iyileştirirken, diğer taraftan 
ek gelir elde etmelerini sağladıklarını 
belirterek, şöyle devam etti:

"Bu çerçevede yürüttüğümüz en 
önemli faaliyetlerden biri, köylerimizde-
ki vatandaşlarımızın evlerinin elektrik 
ihtiyacını çatılarına kurduğumuz güneş 
enerjisi panelleriyle sağlamak oldu. 
Bu sayede onların hem giderlerinin 
azalmasını sağlarken, aynı zamanda 
da konforlu ortam sağlamış olduk. 2025 
yılında da inşallah ORKÖY bütçesini 
2,5 milyar liraya çıkarıyoruz."

MEB "Uluslararası 
Gastronomi Festivali ve Aşçılık 

Yarışması" düzenleyecek
ANKARA (AA) - Milli Eğitim Bakanlığı (MEB) 

tarafından, "MEB Uluslararası Gastronomi Festi-
vali ve Aşçılık Yarışması" düzenlenecek.

Bakanlıktan yapılan açıklamaya göre, Türk 
mutfağının geleneksel tatlarını koruma ve dünya 
mutfaklarıyla buluşturma misyonuyla, mesle-
ki ve teknik ortaöğretim kurumlarının yiyecek 
ve içecek hizmetleri alanında öğrenim gören 
öğrencileri arasında düzenlenen "MEB Uluslara-
rası Gastronomi Festivali ve Aşçılık Yarışması" 
başvuruları başladı.

Başvurular,17 Ocak tarihine kadar "gastro-
fest.meb.gov.tr" adresinden yapılabilecek.

MEB Mesleki ve Teknik Eğitim Genel 
Müdürlüğü tarafından organize edilen yarışma, 
öğrencilere mesleki eğitim yoluyla kazandıkları 
becerileri sergileme fırsatı sunarken, Türk mutfa-
ğının geleneksel tatlarını ise ön plana çıkarmayı 
amaçlıyor. Festival belirlenen 15 gastronomi 
bölgesinde tüm illerin katılımıyla gerçekleştirile-
cek, bölge yarışmalarının ardından 15-22 Nisan 
tarihleri arasında İstanbul'da final yarışmaları ve 
ödül töreni gerçekleştirilecek.

Orman teşkilatı geçen yıl yaklaşık 
500 milyon fidanı toprakla buluşturdu

Prof. Dr. 
Mustafa

Sarı
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TMMOB ZİRAAT MÜHENDİSLERİ ODASI GENEL BAŞKANI BAKİ REMZİ SUİÇMEZ: 

"Raflarda tane ile alma 
gibi bir zor yıl yaşadık"

ANKARA (ANKA)- TMMOB 
Ziraat Mühendisleri Odası Genel 
Başkanı Baki Remzi Suiçmez, 
"2024 hem üretici açısından hem 
tüketiciler açısından son yılların en 
zor yılı olarak geçti. 2024 yılında 
çiftçi borçlarının sürekli arttığı, 
kısa vadeli borçların arttığı ve aynı 
zamanda takipteki kredilerin arttığı 
yani çiftçinin borç batağına sürük-
lendiği ve borçlanmadan üretim 
yapamayacağı aşamaya geldi. Tür-
kiye tarihinde belki de ilk defa tüm 
illerde ve ürünlerde, çiftçi eylemle-
rine tanık olduk. 2025’te çiftçilerin 
kar ederek üretime devam ettire-
bilecek bir alım politikası uygulan-
mazsa 2025’i, 2024’ten daha da zor 
bir yıl olarak görüyoruz" ifadesini 
kullandı. 

TMMOB Ziraat Mühendisleri 
Odası Genel Başkanı Baki Remzi 
Suiçmez, tarım sektörünün 2024 
yılının genel değerlendirmesini ve 
2025 yılı beklentilerini ANKA Haber 
Ajansı'na değerlendirdi. Suiçmez, 
2024 yılının çiftçiler için borç 
ve eylem yılı olduğunu söyledi. 
Suiçmez, şu değerlendirmelerde 
bulundu: 

"2024 hem üretici açısından 
hem tüketiciler açısından son 
yılların en zor yılı olarak geçti. So-
mut adımların atılmaması halinde 
2025 de bu zorlukların katlanarak 
süreceği bir yıl olacak. Çiftçimiz 
maliyetlerinin yüksekliğine rağmen 
mazot, tohum, gübre, ilaç, yem, 
sulama suyu, sulamada kullanılan 
elektrik maliyetlerinin yüksek-
liği nedeniyle maalesef yüksek 
maliyetlerle üretimde bulunmak 
zorunda kaldı. Yaşamını devam et-
tirebilmesi için belli bir karla kırsal 
alanda kalabilmesi için verilen des-
tekler yetersiz oldu. Geç ödenmeye 
devam etti. 2025 yılında 91.6 milyar 
liradan 135 milyar liraya çıkacak 
toplam destek bütçesi son derece 
yetersiz ve yine desteklerin bir yıl 
sonra ödenecek olması çiftçilerin 
yaşamını döndürebilmesini zorlu-
yor. Bu aşamada çiftçiler, bankalar-
dan, özel sektörden, tarım krediden 
borçlanmak zorunda kalıyor.

"TÜRKİYE TARİHİNDE 
BELKİDE İLK DEFA 
TÜM İLLERDE ÇİFTÇİ 
EYLEMLERİNE TANIK 
OLDUK"
2024 yılında çiftçi borçlularının 

sürekli arttığı, takipteki kredilerin 
arttığı yani çiftçinin borç batağına 
sürüklendiği ve borçlanmadan 
üretim yapamayacağı aşamaya 
gelindi. Bütün bunlara rağmen  
üretimde bulunan üreticilerimiz, 
gerek bitkisel üretimde gerekse 
hayvancılıkta ürettikleri ürünün 

alım fiyatları gerek kamunun 
açıkladığı alan fiyatları. Buğdayda 
yüzde 11-12’lik bir artış oranı, enf-
lasyonunu yüzde 60’larda olduğu 
bir dönemde gerek arpaya verilen 
yüzde 3 artış oranlarını gerek çiğ 
süt referans fiyatının sürekli bas-
kılanması üreticinin üretse bile kar 
edemediği bir sürece üreticilerimiz 
zorladı. Türkiye tarihinde belkide 
ilk defa tüm illerde, tüm ürünlerde 
çiftçi eylemlerine tanık olduk.

"ALIM FİYATLARI 
BASKILANMAZSA DAHA ZOR 
OLACAK"
2025 yılında toplam destek 

bütçesi yine yetersiz. Yine destek-
ler bir yıl sonra ödenecek. Girdi 
maliyetlerindeki artışa yönelik ÖTV, 
KDV indirimleri dahil bir somut 
adım atılmadı. Döviz baskılansa da 
yüksek ve girdilerde dışarıya ba-
ğımlıyız. Dolayısıyla girdi maliyet-
lerinin artışı, üretim maliyetlerine 
yansıyacak. Yetersiz ve geç öde-
nen destek çiftçinin alanda kalma-
sını zorlaştıracak. Yine bankalara, 
tarım krediye, özel sektöre olan 
borçları artacak ve 2025’te eğer 
alım fiyatları baskılanmazsa ve çift-
çilerin kar ederek üretime devam 
ettirebilecek bir alım politikası uy-
gulanmazsa 2025’i, 2024’ten daha 
da zor bir yıl olarak görüyoruz.

Raflarda tane ile alma gibi bir 
zor yıl yaşadık. Somut politikaları 
maalesef yaşamda göremiyoruz. 
Bakanlığın yaşama geçirdiği 3 yıllık 
bitkisel üretim, hayvansal üretim 
planlaması var. Burada tarım sa-
yımının sonuçları 2026 Haziranın-
da açıklanacak. Güncel olmayan 
verilerle Bakanlığın taşra teşki-
latındaki personel sayısı, uzman 
personel sayısının azlığı, 3 yıllık 
destek açıklamak önemli ama des-
tek miktarları yine az olacaksa gibi 
kaygılarla planlı üretim döneminde 
çiftçinin önünü göremeyeceği bir 
yolu öneriyoruz. Bir başka boyut-

ta kar eden çiftçi alanında kalır. 
Eğer tarlasını ekmiyorsa, neden 
ekmediğinin araştırılması yerine bir 
yıldan sonra ekilmeyen arazilerinin 
kamu tarafından başkalarına kiraya 
verilmesine yönelik bir uygulama-
nın da olması bu anlamda da yine 
2025’in zor geçeceği bir yıl olması-
nı bekliyoruz.

"BİZ KALINTILI ÜRÜNLERİ 
YEMEK ZORUNDA DEĞİLİZ"
Üretim yetmiyor, sağlıklı üretim 

gerekli. Bunun için belli girdileri 
kullanmak zorundayız. Bunlardan 
biri tarım ilaçları. 2024’te önceki 
yıllarda olduğu gibi şunu yaşadık; 
'gümrüklerden dönen ürünler iç pa-
zara sürülüyor mu'. Akdeniz'de Ak-
deniz Meyve Sineği, Karadeniz'de 
kahverengi kokarca gibi istilacı tür-
ler ürünü, verimi olumsuz etkilediği 
bir yıl yaşandı. Tarım ve Orman 
Bakanlığının bu konuda eylem 
planları yapması önemli. Ama en 
önemlisi, en önemli ihracat kalem-
lerimizden biri olan fındıkta 2017 
yılında ülkemizde ilk defa gözüken 
kahverengi kokarcayla mücadele-
nin neden zamanında yapılmadığı. 
Bu anlamda tarım ilaçlarıyla ilgili 
gerek pestisit kalıntısı gerek yurt 
dışındaki ürünlerdeki aflatoksitn 
sorunlarının çözümü içinde Ta-
rım Bakanlığının yeterli miktarda 
personel alarak; kamu denetimini 
il ve ilçelerde doğrudan üretim 
alanında başlatması lazım. Zincirin 
tüm halkalarının gümrükte ya da iç 
pazarda tüketildiği aşamada haller-
de ya da zincir marketlerde sürekli 
denetlenmesi lazım. Denetleme 
sonuçlarının sonradan açıklanma-
sı, tüketiciler açısından bir anlam 
ifade etmiyor. Çünkü kesilen idari 
para cezalarına rağmen biz kalıntılı 
ürünleri yemek zorunda değiliz. Ta-
rım Bakanlığının üretimi planlarken 
aynı zamanda sağlıklı üretimi plan-
laması gerekir. Bu anlamda ziraat 
mühendislerinin gerek kamuda, 

gerek özelde tarım ilaçları boyutu 
dahil gıdadaki taklit, tağşiş ürünler 
boyutu dahil daha aktif bir şekilde 
görevlendirilmesi bir zorunluk.

"İSTİLACI TÜRLERLE 
MÜCADELE ARTMALI"
Kahverengi kokarca istilacı bir 

türdür. Ülkemize Gürcistan'dan 
girdi. Önce Doğu Karadeniz daha 
sonra gerekli mücadele o aşama-
da zamanında yapılmadığı için 
Orta Karadeniz, Batı Karadeniz, 
Marmara'ya ve Trakya'ya kadar 
yayıldı. Hatta Ankara'da da var ama 
popülasyonu az. Gerekli önlemler 
alınmazsa tüm Türkiye'ye yayılabi-
lecek 300'den fazla ürün üzerinde 
olumsuz etkisi olan bir tür. Bu 
aşamada öncelikle bunların kışlak-
larda sonbahar, kış mevsiminde 
konutlarda, ahırlarda konakladığı 
ortamda mekanik ve elle mücade-
lenin yapılması. Tarım ilacı zehir-
dir. O anlamda en son aşamada 
kullanılmalı. Biyolojik mücadeleye 
başlandı samuray arılarıyla. Bunun 
yaygınlaştırılmasına devam edil-
mesi yine tuzak dediğimiz feromon 
tuzaklarla mücadele var. Biyolojik 
dışında biyoteknik mücadelede 
yaygınlaştırılmalı. Eğer tarım ilacı 
kullanılacaksa ki bu kullanılan ilaç-
lar da örneğin fındıklık gibi alanlar-
da tüm ekosistemi etkileyecekse 
bundan arılar dahil olmak üzere 
diğer canlılar zarar görecekse ruh-
satlandırılmış ilaçlarla yine ziraat 
mühendislerinin kontrolünde en 
son önlem olarak zirai mücadele 
gündeme gelmeli. Geciktirilen her 
aşama tüm Türkiye'ye yayılması 
anlamına gelir. Bu da tüm ürünler-
de verim ve kalite kaybı, ihracat 
boyutunun dışında iç tüketimde 
sağlıksız ürünle erişimimiz anlamı-
na gelir. Tarım Bakanlığının; ticaret 
odalarıyla, belediyelerle birlikte 
başlattığı eylem planının gecikme-
den yaşama geçirilmesi mekanik, 
biyolojik, biyoteknik en sonda kim-
yasal mücadele ile bu sorunu artık 
ülkemizin gündeminden çıkarmak 
zorundayız. Bu bir anda sonlana-
cak bir sorun değil uzun soluklu 
bir mücadele. Maalesef bazı sorun-
lar o an gündeme gelince gündem 
oluyor. Kahvrengi kokarca ülkemi-
zin özellikle 2021’den sonraki bir 
sorunudur. Umarız 2026’ın sorunu 
olarak kalmaz. Aynı şey narenciye 
gibi önemli bir ihracat ürünümüzde 
Akdeniz meyve sineği dahil olmak 
üzere tüm hastalık ve zararlılarına 
da doğru mücadele uzman kişilerle 
mücadele ve kamunun bu mücade-
leyi doğru yönlendirmesi halkı za-
manında doğru bilgilendirmesi biz 
için önemli. Üretim miktarı önemli, 
sağlıklı üretim."

2024'te en çok 
gayrimenkul satışı 

yapılan iller açıklandı
ANKARA (AA) - Çevre, Şehircilik ve 

İklim Değişikliği Bakanlığı, 2024'te en 
çok gayrimenkul satışı yapılan ilin 326 
bin 737 ile İstanbul, ilçenin ise 29 bin 
437 satışla Şehitkamil olduğunu bildirdi.

Bakanlık, Tapu ve Kadastro Genel 
Müdürlüğü (TKGM) verileri doğrultusun-
da, 2024'te gerçekleşen gayrimenkul 
satış işlemlerine ilişkin açıklama yaptı.

Buna göre, büyükşehirlerde yoğun-
laşan gayrimenkul satışları en çok 326 
bin 737 ile İstanbul'da yapıldı. İstanbul, 
gayrimenkul satışlarının yaklaşık yüzde 
9'unu tek başına gerçekleştirdi.

İkinci sırayı 191 bin 929 gayrimenkul 
satışıyla Ankara aldı. Bunu 132 bin 809 
satışla İzmir, 102 bin 950 satışla Bursa 
ve 101 bin 726 satışla Antalya izledi.

EN ÇOK GAYRİMENKUL SATIŞI 
YAPILAN İLÇE ŞEHİTKAMİL
2024 yılında en çok gayrimenkul 

satışı yapılan ilçeler de belirlendi. Dep-
rem bölgesindeki illerden Gaziantep'in 
Şehitkamil ilçesi, 29 bin 437 gayrimenkul 
satışıyla birinci sırada yer aldı.

Listede ikinci sırayı ise İstanbul'un 
Esenyurt ilçesi aldı. Esenyurt'ta 
2024'te 28 bin 803 gayrimenkul satıldı. 
Gaziantep'in Şahinbey ilçesi ise 27 bin 
173 satışla üçüncü sıraya yerleşti.

Ankara'nın en kalabalık ilçesi Çan-
kaya, 25 bin 26 gayrimenkul satışıyla 
dördüncü, Bursa'nın Nilüfer ilçesi 23 bin 
288 satışla beşinci sıranın sahibi oldu.

2024'te 2 milyon 822 bin 712 ta-
şınmaz satışı yapıldı. Taşınmazların 1 
milyon 256 bin 901'i konut kategorisinde 
yer aldı.

Antalya 2024'te en fazla Rus 
ve Alman turisti ağırladı

ANTALYA (AA) - 
Turizm kenti Antalya, 
2024'te 17 milyondan 
fazla turisti ağırlaya-
rak tüm zamanların 
en yüksek ziyaretçi 
sayısına ulaştı.

Kültür ve Turizm İl 
Müdürlüğü verilerine 
göre, geçen yıl kente 
gelen turist sayısında 
tüm zamanların reko-
ru kırıldı.

Yılın 12 aylık 
döneminde Antalya'ya 
gelen turist sayısı bir önceki yılın 
aynı dönemine göre yüzde 8 arttı. 
Antalya Havalimanı'na giriş yapan 
352 bin 754 transfer yolcularla 
birlikte kente gelen turist sayısı 17 
milyon 278 bin 103 olarak kayıtlara 
geçti. Bu rakamla Antalya, bir yıl 
içinde ağırladığı toplam ziyaretçi 
sayısı bakımından tüm zamanların 
en yüksek seviyesine ulaştı.

Antalya'ya en çok turist gönde-
ren ülkeler sıralamasında Rusya 
3 milyon 909 bin 960 ziyaretçi ile 
ilk sırada, 3 milyon 517 bin 589 
ziyaretçi ile Almanya ikinci sırada 
ve 1 milyon 574 bin 167 ziyaretçi ile 
İngiltere üçüncü sırada yer aldı.

İngiltere'yi ise sırasıyla Polonya, 
Hollanda, Kazakistan, Romanya, 
Ukrayna, Çek Cumhuriyeti ve Lit-
vanya takip etti.

YURT DIŞINDAN GELEN 
VATANDAŞ SAYISINDA 
TARİHİ ZİRVE
Öte yandan Antalya'ya yurt 

dışından gelen Türk vatandaş 
ziyaretçi sayısında da tarihi bir 
başarı gerçekleşti. Bir yıl içinde yurt 

dışından gelen vatandaş ziyaretçi 
sayısı ilk kez 1 milyon barajını aşa-
rak 1 milyon 11 bin 99 oldu. Bu veri, 
Antalya turizmi açısından önemli bir 
dönüm noktası olarak kaydedildi.

Kente hava yoluyla gelen günlük 
ziyaretçi sayısında da rekor sayıya 
ulaşıldı.

3 Ağustos 2024'te Antalya Ha-
valimanı Dış Hatlar Terminali'nden 
giriş yapan 102 bin 755 ziyaretçiyle 
tüm zamanların en yüksek gün-
lük ziyaretçi sayısı elde edildi. Bu 
rakam, Antalya turizminin yoğunlu-
ğunu ve uluslararası cazibesini bir 
kez daha ortaya koydu.

Antalya'ya 1-31 Aralık 2024 ta-
rihlerini kapsayan bir aylık dönem-
de gelen turist sayısı ise 318 bin 
641 olarak gerçekleşti. 

Aralık ayında kente en çok zi-
yaretçi, 81 bin 244 ile Almanya'dan 
geldi. Rusya, 46 bin 793 ziyaret-
çiyle ikinci, İngiltere ise 34 bin 
170 ziyaretçiyle üçüncü sırada yer 
aldı. İngiltere'yi sırasıyla Polonya, 
Ukrayna, Bulgaristan, Kazakistan, 
Hollanda, Romanya ve Belçika 
takip etti.

Milli Saraylar 2024 
yılında 8 milyon 709 bin 

turisti ağırladı
İSTANBUL (AA) - Milli Saraylar bün-

yesindeki tarihi ve kültürel miras eserleri, 
2024'te yerli ve yabancı turistlerin en çok 
ziyaret ettiği mekanlar arasında yer aldı.

Milli Saraylar Başkanlığından yapılan 
açıklamaya göre, 2024'te Milli Sarayları 
ziyaret edenlerin sayısı, bir önceki yıla göre 
yüzde 20 artarak, 7 milyon 261 bin 241'den, 
8 milyon 709 bin 27'ye yükseldi.

Tarihi miras eserlerinin önde gelen yapıla-
rından Topkapı Sarayı 4 milyon 683 bin 250, 
Dolmabahçe Sarayı ise 1 milyon 384 bin 383 
kişiyi konuk etti. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
tarafından 19 Temmuz 2024’te halkla buluşan 
Yıldız Sarayı, açıldığı günden itibaren 447 
bin 586 yerli ve yabancı ziyaretçiyi ağırladı.

Yaz aylarında bahçesi ve rıhtımı geç sa-
atlere kadar açık bulunan Anadolu yakasın-
daki Beylerbeyi Sarayı'nı, 649 bin 460 turist 
ziyaret etti. Küçüksu Kasrı da 203 bin 133 
kişinin ziyaret güzergahı arasında yer aldı.

Sanatseverlerin vazgeçilmez adreslerin-
den biri olan Milli Saraylar Resim Müzesi'ni 
ziyaret edenlerin sayısı 512 bin 674'e ulaştı. 
Müze, zengin koleksiyonu, bahçesi ve atmos-
feriyle öne çıktı.

Cumhuriyet tarihinin simge yapılarından 
Ankara Palas, kapılarını ziyaretçilere açtığı 
21 Şubat 2024'ten itibaren 188 bin 471 kişiyi 
konuk etti. Cam sanatının nadide eserlerinin 
sergilendiği Beykoz Cam ve Billur Müzesi ise 
175 bin 480 ziyaretçi ağırladı.

Küresel gıda fiyatları 
endeksi 2024'ü, 2023'ün 

yüzde 2,1 altında tamamladı
BERLİN (AA)- Birleşmiş Milletler Gıda 

ve Tarım Örgütü (FAO), gıda ürünlerinin 
uluslararası fiyatlarındaki aylık değişiklikleri 
izleyen FAO Gıda Fiyat Endeksi’nin geçen 
yılı 2023'deki seviyesinin yaklaşık yüzde 2,1 
atında kapattığını duyurdu.

FAO, gıda ürünlerinin uluslararası fiyat-
larındaki aylık değişimin izlendiği Küresel 
Gıda Fiyat Endeksi'nin aralık ayı sonuçlarını 
açıkladı.

Buna göre FAO Gıda Fiyat Endeksi, ara-
lıkta bir önceki aya kıyasla yüzde 0,5, Aralık 
2023'e göre yüzde 6,7 artışla ortalama 127 
puan oldu.

FAO dünya gıda emtia fiyatlarının ölçütü 
olan endeks, 2024'ü tahıl ve şeker fiyatla-
rındaki önemli düşüşlerin bitkisel yağlar, 
süt ürünleri ve et fiyatlarındaki daha küçük 
artışlarla dengelenmesiyle bir önceki yılki 
seviyesinin yüzde 2,1 altında tamamladı.

Küresel gıda fiyatlarının aralıkta şeker 
öncülüğünde düşüş göstermesi dikkati çekti.

Şeker Fiyat Endeksi, Brezilya ve Hindis-
tan gibi ana üretici ülkelerdeki şeker kamışı 
mahsulü beklentilerinin iyileşmesinin etkisiyle 
kasıma göre yüzde 5,2 geriledi. Endeksin 
2024'ü bir önceki yılın seviyesinin yüzde 13,1 
altında tamamlaması dikkati çekti.
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SOLDAN SAĞA
1. Ödenmesi gereken poliçelere yazılan ve 

"görüldüğünde" anlamına gelen bir terim... Aşamalı, 
basamaklı... 2. Sevimli, cana yakın, hoş, güzel, hoşa 
giden... Karbonun başka bir elementle birleşmesinden 
oluşan madde... Üç yaşına kadar olan at yavrusu... 
3. Türkiye’nin Akdeniz Bölgesi’nde yer alan illerinden 
biri... Varagelmek işi... 4. Yaramak işi... Bir kimsenin, 
bir tüzel kişinin mülkiyeti altında bulunan, taşınır veya 
taşınmaz varlıkların bütünü... Olumlu veya olumsuz 
olarak çekimli durumda zaman kavramı taşıyan veya 
zaman kavramı ile birlikte kişi kavramı veren kelime, 
eylem... 5. Ülkenin vali yönetimindeki bölümü, vilayet... 
Ay takviminin yedinci ayı, üç ayların birincisi... İpeğe 
benzer, ipek gibi... 6. Formaldehit ile bir fenolün 
yoğunlaşması sonucu elde edilen yapay reçine... 
Ulaştırma (eski)... Bir şeyin eksiğini tamamlamak 
için ona katılan parça... 7. Dolaylı olarak anlatma, 
üstü kapalı olarak belirtme, işaretleme, anıştırma, 
ihsas... Bir şeyin geçtiği veya önce bulunduğu yerde 
bıraktığı belirti, nişan, alamet, emare... Ortodoks ve 
bazı Doğu kiliselerinin başkanı... 8. Yok (argo)... Doğu 
Anadolu ile Azerbaycan'da çalınan bir çalgı türü... İki 
elemanlı mermer yapıştırıcısı... 9. Adanılan şey, nezir... 
Anlam, kavram, mefhum (eski)... Kısa ve kalınca... 
10. İçinde gök cisimlerinin hareket ettiği sonsuz 
boşluk, uzay, sema, asuman, feza... Kutsal sayılan 
bazı insanlara, hayvanlara, nesnelere dokunulmasını, 
kullanılmasını yasaklayan, aksi yapıldığında zararı 
dokunacağı düşünülen dinî inanç.Kutsal sayılan bazı 

insanlara, hayvanlara, nesnelere dokunulmasını, 
kullanılmasını yasaklayan, aksi yapıldığında zararı 
dokunacağı düşünülen dinî inanç... Duvarları boyamak 
için kullanılan sulandırılmış kireç veya boya... 11. Bir 
kimseyi gönderme, yollama (eski)... Selüloz çeperleri 
değişik kalınlıkta hücrelerden oluşan, dalların dik 
durmasını sağlayan doku... İlaç, merhem (halk ağzı)... 
12. Azalma, eksilme (eski)... Topluluk... 13. Manganez 
elementinin simgesi... Belirli bir işi yapma yeterliliğinin 
ilişkili veya bağlantılı başka bir işi yapma sonucunda 
artması, intikal... Harman savurmakta kullanılan, 
çatal biçiminde, tahtadan tarım aracı... 14. Üzüntülü, 
kederli... Genel seçimler dışında yapılan ara dönem 
seçimleri... 15. Bir konutun, bir mülkün veya taşıt gibi 
herhangi bir şeyin belli bir bedel karşılığında, bir süre 
için sahibi tarafından başkasına verilmesi, icar... Cilveli, 
nazlı (eski)... Bir şeyin birdenbire hatırlandığını veya 
kavrandığını anlatan bir söz...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Yadırgamak, tuhafına gitmek... 2. Vidalamak 

işi... Özen gösterilerek yapılan (iş), itinalı... 3. Kira... 
Kısasa kısas... Rütbesiz asker, nefer... 4. Büyük 
zoka... Bir kimseyi, bir şeyi anlatmaya, tanımlamaya, 
açıklamaya, bildirmeye yarayan söz, isim... Yerin 
içinde, sıvı veya hamur kıvamında uçucu gazlarla 
doymuş olarak bulunan eriyik... 5. Hasta üzerinde 
tedavi amacıyla uygulanan kesme ve dikme işlemi, 
operasyon... Saçı dökülmüş olan (kimse)... 6. Yayla 
atılan, ucunda sivri bir demir bulunan ince ve kısa 

tahta çubuk... Gücü bir işe yetmez olanın durumu, 
güçsüzlük... Latin çiçeği... 7. Karada, denizde, gölde 
veya akarsularda evcil olmayan hayvanları vurma veya 
yakalama işi... İnsanlarda, hayvanlarda deri ile kemik 
arasındaki kas ve yağdan oluşan tabaka... Yaşatmak 
ve geliştirmek için gereken besinleri yedirip içirme işi... 
8. Kasınç... Ebegümecigillerden, koza biçimindeki 
meyvesi üç, dört, beş dilimli olan, sıcak bölgelerde 
yetişen tarım bitkisi... Ayrık, kural dışı, müstesna 
(eski).. 9. Dara (halk ağzı)... Eğreti, ödünç (eski)... 
Bir yapının konut olarak kullanılan bölümlerinden her 
biri, kat... 10. İkici... Bir satıcı veya kamu kuruluşu 
ile alıcılar arasında yapılan anlaşma, sürdürüm... 
11. C. G. S. sisteminde, uygulama noktasını, kuvvet 
yönünde 1 santimetre hareket ettiren 1 dinlik kuvvetin 
yaptığı işe eşit olan iş birimi... Dünyanın yarıçapını bir 
gezegenden veya dünya güneş uzaklığını bir yıldızdan 
gören açı... Silisyum elementinin simgesi... 12. Efe 
olma durumu... Aksakal... 13. Kış için etinden kıyma, 
kavurma, pastırma ve sucuk yapılan semiz hayvan 
(halk ağzı)... Keyifli bir durum anlatılırken “ne güzel, ne 
iyi” anlamlarında söylenen bir söz... Karşılaşma... 14. 
Dokunum (eski)... Uyarıcı (eski)... 15. İyelik eklerinden 
birini almış tamlama...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

DİDEM ÇAM
Türkiye Voleybol Federasyonu 

(TVF) Kadınlar 2’nci Ligi’nde mü-
cadele eden Etimesgut Belediyesi 
Gelişim Spor Kulübü (GSK), adım 
adım play-off yolunda. Geride kalan 
10 haftada 8 galibiyet, 2 mağlubi-
yet elde eden Etimesgut temsilci-
si, kalan 4 hafta sonunda play-off 
yolunda gülen taraf olmak istiyor. 
Kalan 4 maçını Genia Turkey Kavak 
Spor, Büyükşehir Belediyesi Ankara 
Spor, Mısıroğlu Beytepe ve PTT ile 
oynayacak olan Etimesgut Beledi-
yesi GSK, oynayacakları ilk iki maç-
tan galibiyetle ayrılarak play-off’u 
matematiksel olarak garantilemek 
peşinde. 

Takımı, “Benim Semtim, Be-
nim Takımım” sloganıyla bu sezon 
kurdukları ve süreç içerisinde hedef 
değişikliğine gittiklerini aktaran baş 
antrenör Fatih Işıldar, çalışmalarına 
ilişkin şunları anlattı:

“Bu sezon genç, dinamik ve 
gelecek vadeden oyuncuların oluş-
turduğu, çok fazla sonuca odaklı ol-
mayan bir takım kurduk. Fakat ciddi 
anlamda bir ivme kazandık. Biz 
normalde play-off hedefli bir başlan-
gıç yapmadık. Ligde tutunalım, 
gençlere forma şansı 
verelim, semtimizde 
voleybolun varlı-
ğını hissettirelim 
dedik. Çocukların 
çok güzel bir 
şekilde uyum 
sağlaması ve 
iyi çalışmaları 
sonucunda per-
formanslarını 
yükseltmesiyle 
birlikte başarı-
lar da gelmeye 
başladı. Bundan 
dolayı, biz de süreç 
içerisinde hedefimizi 
değiştirdik.  

İki mağlubiyetimizden birini 
Genia Turkey Kavak Spor’dan al-
mıştık. Sallandığınız an, sizi direkt 
mağlup edebilecek bir takım. Play-
off için ilk 2 sırayı garantilememiz 
gerekiyor. Biz öncelikle Kavak Spor 
ve Büyükşehir maçlarını kayıpsız 
geçip matematiksel olarak play-
off’u garantilemeliyiz. Ardından şu 
an lider konumda olan Mısıroğlu 
Beytepe ile maç yapacağız. Mısıroğ-
lu Beytepe, şu ana kadar tek mağlu-
biyetini bizden aldı. Güçlü, kuvvetli, 
tecrübeli bir ekip oluşturup iyi bir 
yatırım yapmışlar. Az hata yapan, 
yenilmesi zor bir takım. Bu maça, 
play-off’u garantileyip öyle gitmek 
istiyoruz. Bizim için ideal hedef bu.” 

BAŞ ANTRENÖR IŞILDAR İÇİN 
DE BİR İLK
Bu sezon kendi adına da bir ilk 

yaşadığını dile getiren Işıldar, “Uzun 
yıllar Sultanlar Ligi ve 1’inci Lig’de 
görev yaptım. Sultanlar Ligi, çok 
farklı değerlendirmelerin ve maç 

analizlerinin yapıldığı bir lig. Alt 
liglerde şu ana kadar hiç çalışmadı-
ğımdan dolayı bu sezon benim için 
de bir ilk oluyor. 2’nci Lig’de ilk defa 
çalışıyorum. Benim için de güzel bir 
tecrübe oluyor. Sıfırdan bir oluşu-
mu önce play-off’a, ardından iyi bir 
planlamayla 1’inci Lig ve Sultanlar 
Ligi’ne taşıma serüveni, heyecan ve 
gurur verici olabilir. İnşallah çıktığı-
mız yolda emin adımlarla ilerleyerek 
arzuladığımız yere geliriz” ifadesini 
kullandı. 

TAKIMA “BEŞİKÇİOĞLU” 
DOKUNUŞU
Etimesgut Belediye Başkanı Er-

dal Beşikçioğlu’nun takıma “pozitif 
enerji” verdiğini vurgulayan Işıldar, 
sözlerini şöyle sürdürdü:

“41 senedir voleybolun içinde-
yim. Şu ana kadar birçok yönetici, 
bürokrat, genel müdür, belediye 
başkanıyla çalıştım. Fakat kendini 
bu kadar halkın içinde hissettiren, 
tribünde bir amigo, bir taraftar gibi 
canı gönülden, samimi bir şekil-
de tezahürat yapan biriyle ilk kez 
çalışıyorum. Bizi inanılmaz şekilde 
motive ediyor. Takımımızın bire-
yi gibi bizimle birlikte deplasman 
maçlarına dahi geliyor. Takımımıza 

pozitif enerji veriyor. Bu durum 
galibiyetlerimize de etki edi-

yor. Başkanımızın geldiği 
maçlarda kızlar ekstra 

üstün bir performans 
göstermeye başladı. 
İnanılmaz bir rek-
lam yüzü var zaten. 
Programı uygun 
oldukça takımımızla 
bir araya da geliyor. 
Sanata ve spora 

vermiş olduğu des-
teklerden son derece 

memnunuz. Bizlere des-
teğini her an hissettiriyor. 

Böyle bir başkanla çalışıyor 
olmaktan dolayı gerçekten çok 

mutluyuz.”
“GENÇLERİN HEPSİNE 
ULAŞMAK İSTİYORUZ”
Çıktıkları yolda büyük destek 

gördüklerini belirtip ligde kalan 4 
maçta da taraftardan destek isteyen 
Işıldar, açıklamalarına şöyle devam 
etti: 

“Sporcu sayımız 2 bini geçti. 
Spor salonlarımız dolup taşıyor. 
Daha da fazla çocuğa ulaşmak isti-
yoruz. Herkes spor yapsın, herkes 
voleybol oynasın. Öncelikli amacı-
mız profesyonel sporcu yetiştirmek 
ama herkes voleybolcu olacak diye 
bir kaide yok. Belediye olarak, önce-
likle herkesin spor yapmasını arzu-
luyoruz. Gençlerin hepsine ulaşmak 
istiyoruz. Bir aile, maçımıza geliyor, 
daha sonra çocuğunu spora başlatı-
yor. Başka bir aile maçımıza geliyor, 
ardından çocuğunu spor okulumu-
za getiriyor. Böylece kartopu gibi 
büyüyoruz. Seyirci olarak geldikçe 
sporcu olarak da gelmeye devam 

ediyorlar. Şu an play-off yolunda 
ciddi avantaj sağlamış durumda-
yız. Ev sahibi olduğumuz maçlarda 
tribünlerimizin neredeyse tamamı 
doluyor. Hafta sonu deplasmanda 
oynayacağımız maçta da tarafta-
rımızın tribünleri hıncahınç dol-
durmalarını rica ediyorum. Kalan 
maçlarımızda da desteklerini lütfen 
esirgemesinler.”  

“ZİRVEYE ÇIKARSINIZ AMA 
ORADA KALICI OLMANIZ 
DAHA ÖNEMLİ”
A Milli Kadın Voleybol Takımı’nın 

yıllar içinde elde ettiği başarılar 
hakkında da konuşan Işıldar, şunları 
söyledi:

“Olimpiyatlarda, dünya ve Avru-
pa şampiyonalarında bütün takım 
sporlarını tek tek değerlendirdiğiniz-
de, tek bir spor dalı öne çıkıyor; ka-
dın voleybolu. Türkiye’de voleybola 
veya diğer spor dallarına gönül ver-
miş olan sporseverlerin şu an hepsi, 
futboldan sonra gelen spor dalı ola-
rak kadın voleybolunu gösteriyor. 
Kadın voleybolu, uzun yıllar, adım 
adım ivme kazanarak geldi. Ame-
rika, Brezilya, Polonya, İtalya gibi 
ülkeler, voleybolda dünyada söz 
sahibi. Bu ülkelerin arasından sıyrı-
lıp, sıralamada onların üstüne çıkıp 
dereceler elde etmek çok üstün bir 
başarı. Kadın voleybolu ciddi an-
lamda destek görüyor. Çünkü bu ba-
şarıyı herkes görüyor. Federasyon 
başkanımız Mehmet Akif Üstündağ 
ve 2000’li yıllardan bu yana federas-
yonda görev alan bütün başkanları-
mızın emeği var bu işte. Bu işe ciddi 

an-
lamda enerji akıttılar ve sonuç da 
bu hale geldi. Ancak mesele buraya 
gelmek değil, burada tutabilmek 
önemli. Yani başarıya, zirveye çıkar-
sınız ama orada kalıcı olmanız çok 
daha önemli.”

“VARGAS’IN GELİŞİ, DÜNYA 
SIRALAMASINDA BİZİ 4-5 SIRA 
ÜSTE ÇIKARTTI”
2023 yılında A Milli Kadın Voley-

bol Takımı’na Küba asıllı Türk voley-
bolcu Melissa Vargas’ın katılması-
nın öneminin altını çizip Vargas’tan 
övgüyle söz eden Işıldar, sözlerini 
şöyle tamamladı:

“Dünyada ilk dört sıralamayı 
hedefleyen ülkelerin Vargas’ın 
seviyesinde birer pasör çaprazı var. 

Sırp-
larda Tijana Boskovic, İtalyanlarda 
Paola Egonu var. Bizim öyle bir 
oyuncuya ciddi anlamda ihtiyacımız 
vardı. Çok doğru bir zamanlamayla 
Melissa Vargas gibi bir oyuncuyu 
milli takımımıza kattık. ‘Devşirme’ 
oyuncu diye olumsuz yaklaşanlar 
da oldu ama artık duvarlar yıkıldı, 
dünya birleşti. İtalyanlar, Hollan-
dalılar, Polonyalılar 7-8 devşirme 
oyuncuyla oynuyor. Yani onlarda 
kesinlikle böyle bir sınırlama yok. 
Bizde bu durum biraz eleştiri alıyor 
ama kesinlikle eleştiri almaması 
taraftarıyım.  Vargas’ın gelişi, dünya 
sıralamasında bizi 4-5 sıra üste 
çıkarttı.”

Etimesgut Belediyesi 
play-off’ta gülen 
olmayı hedefliyor

Yeni kurulan ve Play-off yolunda önemli bir 
avantajı yakalayan Etimesgut Belediyesi spor 

kulubü, kalan maçlardan da galip gelip play-off’u 
garantilemenin peşinde…
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Başkan Üstündağ, yine bir gerçeği ortaya koydu

HABER MERKEZİ- Atletizm Federasyonu Baş-
kanı Ahmet Karadağ, 90’ncı Atatürk Koşusu’nun 
uluslararası olacağını açıkladı.

Ahmet Karadağ bu konuda şöyle konuştu:
"1936'da başlayan bir yarış bu. En uzun süreli 

yapılan ikinci yarış. Ankara ülkemizin kalbi. Mustafa 
Kemal Atatürk için 1936 yılından itibaren düzenle-
niyor. Aralıksız olarak 89 yıldır yapılıyor. Ankara'nın 
sembolik yarışı. Şimdiye kadar yapılan yarışlar ara-
sında rekor katılım oldu. Ödülleri artırarak uluslara-
rası, altın yarışlar seviyesine getireceğiz. Belki de 
40 bin kişiyle önümüzdeki senelerde yapacağız.” A.GÜCÜ ÖNCE KUPA, 

SONRA LİG MAÇI 
OYNAYACAK

HABER MERKEZİ- Ankaragücü yarın 
Türkiye kupasında İskenderunspor ile 
oynayacak. Eryaman Stadındaki maç saat 
13.00’de başlayacak.

Başkent takımı daha sonra 11 Ocak Cu-
martesi günü deplasmanda saat 19.00’da 
Amedspor ile karşılaşacak.

Gençlerbirliği ise, ligde Pazar günü 
Eryaman Stadında saat 19.00’da Malat-
yaspor ile oynarken, Keçiörengücü’de 12 
Ocak Pazar günü saat 13.30’da Kocaelis-
por ile puan mücadelesi verecek.

Ahmet 
Karadağ

Güray SOYSAL                                     soysalguray@gmail.com

EKSİK TARAF GÖRÜLMÜYOR

Güray SOYSAL                                     soysalguray@gmail.com

BANA GÖRE...

DOĞRU SÖZE NE DENIR?

Memuru süslü avrat, zengini hayırsız evlat, 
siyasetçiyi ise inat batırır. 
OSMAN BÖLÜKBAŞI

Türk futbolunun 
unutulmazları 

arasında yer alan Kadri 
Aytaç 1931 yılında 
İstanbul’da doğdu. Futbola, 1944'te Beyoğluspor'da 
başladı. 1951'de Galatasaray'a transfer oldu. 1958-
1959 Sezonu başında, 57.000 liralık ücretiyle 
Karagümrük'e geçerken; Türk futbol tarihinin de ilk 
pahalı transferi olarak adından söz ettirdi.. Daha sonra 
Fenerbahçe ve Mersin İdman Yurdu takımlarının da 
formasını giydi. Futbol yaşamı boyunca Galatasaray 
formasıyla 1963'te ve Fenerbahçe ile 1961'de lig 
şampiyonluğunu yaşadı.

Kadri Aytaç, 28 Mart 2003’de vefat etti.

KADRİ 
AYTAÇ

Unutulmayanlar

OLMADI, 
DEĞİŞTİR 
SİSTEMİ

Sporun insan sağlığına ve 
ekonomisine sağladığı 

yararlar malum.
Kimi başarının ortaya çıkardığı 

yararlardan her zaman kazançı 
çıkar.

İşte onlardan biride masa tenis-
çimiz Abdullah Öztürk.

Elde ettiği başarıları süslemeye 
başladı.

Olimpiyat ve paralimpik oyunlar 
tarihinde Türkiye'nin en fazla 
madalya kazanan erkek sporcusu 

milli para masa tenisçi Abdullah 
Öztürk'ün adını taşıyan masa te-
nisi akademisi faaliyete geçirildi.

Tunçlar Holding'in Çitlek-
çi markasının sponsorluğunda 
kurulan "Çitlekçi Abdullah Öztürk 
Akademisi"nin tanıtımı, Altındağ'da-
ki Abdullah Öztürk Spor Salonu'nda 
gerçekleştirildi.

Tanıtım toplantısına Abdullah 
Öztürk'ün yanı sıra Çitlekçi Ma-
ğazacılık Yönetim Kurulu Başkan 
Vekili Abdullah Tunç, Lider Engel-

liler Spor Kulübü Başkanı İlhami 
Kılınçkaya ve akademide eğitim 
alacak sporcular ile velileri katıldı.

Bu akademiyi ortaya çıkartanla-
ra teşekkür borçluyum.

İŞTE, SPORUN GELİŞTİRECEĞİ PROJE

Daha geçenlere kadar 
Türkiye’nin Kadın futbolunun 

1 numarası olan Ankaralı Gamze 
Durmuş Pakkan, Futbol Federasyonu 
tarafından kadro dışı bırakılmış.

Gerekçe ise, bu başarılı kadın fut-
bol hakemimizin hamile olmasıymış.

Eşi Burkan Pekkan’da klasman 
hakemliği yapıyor. Gamze Durmuş 
Pakkan, 1994 doğumlu FIFA kokartlı 
listesinde yer alan futbol hakemi. Ay-
rıca aktif olarak Gazi Üniversitesi'nde 
öğretim üyesi olarak çalışıyor. Gamze 
Durmuş Pakkan, hakemlik kariyerine 

2014 yılında başlamış ve daha sonra-
sında çeşitli liglerde ve turnuvalarda 
görev aldı .

Böylece profesyonel liglerde, 
kadın ve erkek maçlarından uluslara-
rası organizasyonlara kadar geniş bir 
yelpazede deneyim kazandı. 

Geçen sezona kadar FIFA listesin-
de yer alan bu geleceğin annesine Fe-
derasyonun darbesi unutulmayacak.

Unutulmaması gereken, Futbol 
Federasyonun onayı ile  Merkez 
Hakem Kurulunun  ayıbı karşımızda 
durması.

AYIBIN EN BÜYÜĞÜNÜ YAPTILAR

“GEL” 
DEDİLER, 

GELDİ

PROJENİN MİMARI

Erkan 
Sözeri

Futbolun tüm unsurlarının çalışan-
ları profesyonel olurken, dişlinin 

esas unsuru amatör..
Buna son örnekte, 3 Başkent takı-

mının teknik adamlarının değiştirilmesini 
örnek gösterebilirim.

2’nci yarıya başlarken, önce acele 
davranan Keçiörengücü teknik adamına 
yol verdi ve Erkan Sözeri’yi getirdi.

Sonra...
Ankaragücü Kemal Özdeş’i, Genç-

lerbirliği ise Hüseyin Eroğlu’nun takımın 

teknik patronluğuna oturttu.
Bakalım bu 3 teknik adam mevcutlar-

la 2’nci yarının sonuna kadar kulüplerinde 
kalabilecek mi?

Zaman bunu bir kez daha gösterecek.
Ancak..
Gerçekte bu 3 Başkent takımının 

yöneticileri takımlarını yönetmeye devam 
edecek.

Ondan sonra neden “balığın baştan 
kokma” meselesinin ne olduğunu sağa-
sola sorup duracağız...

ZOR 
ZAMANDA

KOLLAR 
SIVANDI

Hüseyin 
Eroğlu

Kemal 
Özdeş

ANKARALI OLMANIN 
SUÇU MU?

BUZ PATENİ SALONU NE ALEMDE
Başkent’in buz patenindeki yükünü taşıyan 

Anıttepe’deki buz pateni Salonundaki faali-
yetlerin ne durumda olduğu bilinmiyor.

Ankara Büyükşehir Belediyesi’nin 1.5 yıldır ye-
niden elden geçirdiği Buz Pateni Salonunda ne gibi 
faaliyetlerin olduğu bir türlü kamuoyuna açıklanmıyor.

Hizmete hazır olduğu iddia edilen bu salonda ne 
gibi faaliyetler olduğu Belediye yetkilileri tarafından 
açıklanırsa, kamuoyu da bilgi sahibi olur düşüncesin-
deyim.

Olimpiyatlarda ve Dünya 
Şampiyonalarında 

ülkemizin yüzünü güldüren 
Okçuluk sporumuz alt 
yaş grup maçlarına önem 
veriyor.

Bu nedenle Antalya’da yapılan Türkiye 13-14 yaş 
gruplarındaki müsabakaları başından sonuna 
kadar izleyen Okçuluk Federasyonu Başkanı 
Abdullah Topaloğlu memnuniyetini “Daha küçük 
yaştakileri yarıştırıp, onları yetiştireceğiz” diyor.

Ne diyeyim.. Başkan ve altyapı sporcuları doğru 
yolda ilerlediğini görmüyor muyuz?

DAHA KÜÇÜK YAŞLARDA

BÜYÜK ATATÜRK KOŞUSU ULUSLARARASI OLACAK

VOLEYBOLUMUZ 
HEP ZiRVEDE

Voleybolumuz da başarı sürdürebilirliğini yine gösterecek
ANKARA (AA)- Türkiye Voleybol Fe-

derasyonu Başkanı Mehmet Akif Üstündağ, 
"Türk voleybolu demek hep zirvede olmaktır. 
Türk voleybolunda başarıyı sürdürülebilir hale 
getireceğiz" dedi.

Mehmet Akif Üstündağ, Türkiye Voleybol 
Federasyonunun 2024 yılını değerlendirdi.

Türk voleybolunun her geçen yıl başarı-
larına yenisini eklediğini belirten Üstündağ, 
2023'te tarihi başarılara imza attıklarını 
hatırlattı.

Geçen yıl Avrupa, FIVB Milletler Ligi 
şampiyonlukları ve 22 maç üst üste kazanma 
gibi başarıları elde ettiklerini aktaran Üstün-

dağ, A Milli Kadın Voleybol Takımı'nın Paris 
2024 Olimpiyat Oyunları'na yenilgisiz gittiğini 
söyledi.

Bu yıl da önemli hedeflerle yola çıktıkla-
rını anlatan Üstündağ, "FIVB Milletler Ligi ve 
Paris 2024 Olimpiyatları vardı. Paris'te, her-
kesin katılmayı hayal ettiği yerde biz bulun-
manın artık sıradan olduğunu, orada sadece 
derece peşinde olduğumuzu gösterdik ve kür-
süde yer almak için mücadele ettik. Kürsüye 
de çok az bir şey kaldı. Yarı final oynadık. Ta-
rihimizde ilk kez bu başarıyı gösterdik. Final 
oynamayı ve madalyayla ülkemize dönmeyi 
çok isterdik ama olmadı" diye konuştu.

MİLLİ TAKIM 2024 YILINDA BAŞARILIYDI
HABER MERKEZİ- A Milli Futbol Takı-

mı, 2024 yılında 15 karşılaşmaya çıktı. Mil-
liler, 2024 Avrupa Futbol Şampiyonası'nda 
çeyrek finale yükselirken, UEFA Uluslar A 
Ligi için ise play-off oynayacak.

A Milli Futbol Takımı, 2024 yılını başarılı 
bir şekilde tamamladı. Milliler, 2024 Avrupa 
Futbol Şampiyonası'ndaki başarısının yanın-
da, UEFA Uluslar Ligi'nde aldığı sonuçlarla 
da dikkat çekti.

Milliler, 2024 yılı içerisinde 11'i resmi, 4'ü 
de özel olmak üzere toplam 15 karşılaşmaya 
çıktı. Ay-yıldızlılar söz konusu müsabakalar-
da 6 galibiyet, 3 beraberlik ve 6 mağlubiyet 
aldı. A Milliler, bu mücadelelerde 19 gol atar-
ken, kalesinde ise 23 gole engel olamadı.

A Milli Futbol Takımı, Almanya'da dü-
zenlenen Avrupa Futbol Şampiyonası'nda 
gösterdiği başarılı performansla adından 
söz ettirdi ve tarihinde 3. kez çeyrek final 

oynama başarısı gösterdi. Milliler; Portekiz, 
Çekya ve Gürcistan ile F Grubu'nda yer aldı. 
Kırmızı-beyazlılar, ilk maçta Gürcistan'ı 3-1 
yenerken, ikinci mücadelede ise Portekiz'e 
3-0 kaybetti. Gruptaki son karşılaşmada 
Çekya'yı 2-1 mağlup eden ay-yıldızlılar 
gruptan ikinci olarak çıktı. A Milliler, son 16 
turunda Avusturya engellini de 2-1 geçerken, 
çeyrek finalde ise Hollanda'ya 2-1 yenilerek, 
turnuvaya veda etti.

GENÇLERBİRLİĞİ BUGÜN 
SAKARYASPOR İLE OYNUYOR

HABER MERKEZİ- 1. Lig’in 18. haftası 
bugün kapanıyor. Gençlerbirliği deplas-
manda saat 20:00’da Sakaryaspor ile puan 
mücadelesi yapacak. Maçı Furkan Aksu-
oğlu yönetecek.

Türkiye Voleybol 
Federasyonu 

Başkanı Mehmet 
Akif Üstündağ

HALİL ÜNER’E 
İNDİRİMLİ CEZA
HABER MERKEZİ- 

Ankaragücü Basketbol 
Kulübü Başkanı ve Ba-
şantrenörü Halil Üner'in 
cezası açıklandı. Halil 
Üner Çağdaş Bodrums-
por maçı sonrası rakip 
sporcuya yumruk atmış 
ve kamuoyunda büyük 
tepki toplamıştı.

Türkiye Basketbol Federasyonu Disiplin 
Kurulu Halil Üner'e disiplin talimatının 33/2. 
maddesi gereğince 3 müsabakadan men ve 45 
bin lira para cezası verdi.

Disiplin kurulu, samimi pişmanlık içeren 
yazılı savunması nedeniyle  Halil Üner'in ce-
zasını disiplin talimatının 12. maddesine göre 
takdiri indirim yaparak verilen müsabakadan 
men cezası üçte birine indirilerek 1 maç olarak 
belirledi. Böylece Halil Üner 1 maç ve 45 bin 
lira para cezası aldı.

VOLEYBOLDA YILIN 
EN İYİSİ ANKARA’DAN

HABER MERKEZİ- 
Voleyball World, 2024 
yılının en iyi 10 erkek 
voleybolcusunu açıkla-
dı. Voleybolda yılın nen 
iyisi ankara’dan seçildi. 
FIVB tarafından her Mil-
li Takımın 2024 yılında 
elde ettiği sonuçlara 
göre belirlediği ilk 10 
oyuncu arasında Ankara'da voleybol hayatı-
nı sürdüren 2 oyuncu bulunurken, ilk sırada 
Ziraat Bankkart forması giyen Trevor Clevenot 
yer aldı.

Efeler Ligi’ndeki Başkent ekiplerinden 
Ziraat Bankkart forması giyen Trevor Clevenot, 
Dünya voleybolunun zirvesinde yer aldı.

MAME DİOUF GOL 
KRALLIĞINDA ÖNCÜ

HABER MERKEZİ- 
Keçiörengücü yaz trans-
fer döneminin bitmesine 
çok az bir zaman kala 
ülkemizde daha öncede 
forma giymiş Mame Dio-
uf  1’nci ligde gol krallı-
ğında öncü bulunuyor.il  
Aralık ayında 37 yaşına 
giren tecrübeli futbolu 
kısa zamanda takıma önemli katkı sağladı.

Süper lig hedefindeki takımların her geçen 
maçta girdiği rekabetin giderek artmasının 
beklendiği ligde bazı futbolcular performansla-
rıyla takımlarında ön plana çıkıyor.

2024’TE MİLLİ SPORCULAR 
7500 MADALYA ALDI

HABER MERKEZİ- Gençlik ve Spor 
Bakanı Osman Aşkın Bak, milli sporcuların 
2024 yılında uluslararası organizasyonlar-
da 7 bin 500 madalya kazandığını açıklan-
dı.

Milli sporcuların uluslararası müsaba-
kalardaki başarı grafiğinin her geçen yıl 
arttığını vurgulanarak, şu açıklama yapıldı:

"Milli sporcularımız, 2024 yılında ka-
tıldığı uluslararası müsabakalarda 2471 
altın, 2518 gümüş, 2511 bronz olmak üzere 
toplam 7 bin 500 madalya kazandı. Milli 
sporcularımız 2022 yılında 6 bin 127, 2023 
yılında 6 bin 231 madalya kazanmıştı. 2024 
yılında ise sporcularımız 7 bin 500 madal-
ya kazanma başarısı gösterdi. Türkiye'de 
spor alanında devrim niteliğinde hamleler 
yapıldı. Ülkemizin dört bir yanını spor 
tesisleriyle donatarak sporu her yaştan 
vatandaşımız için ulaşılabilir kıldık. Ulus-
lararası müsabakalarda alınan madalyalar, 
spora olan destek ve yatırımlarımızın ne 
denli doğru olduğunun göstergesidir. 
Yaptıklarımızı, kazanılan madalyaları asla 
yeterli görmüyoruz. Amacımız spor ülkesi 
olma yolunda ilerlemektir. Bunu başaracak 
potansiyele sahibiz."


